
1 
 

 
PROTOKÓŁ NR III/2024 

 
z III Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 27 czerwca 2024 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 93 % składu ustawowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pani Małgorzata Głodek, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Jacek Szadzewicz, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Główna księgowa – Pani Marta Żdanowicz, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar. 
 
Protokołowała – kierownik Biura Rady Miejskiej – Dorota Kowalczyk. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej. 
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji. 
 
Otwarcia III Sesji RM dokonała Przewodnicząca Rady Pani Aneta Kuszmar (godz. 14:00). 
Powitała Radnych i zaproszonych na obrady gości oraz mieszkańców gminy Złocieniec. 
 
Następnie Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad – 87% składu Rady (na sali było 
obecnych 13 Radnych). Byli nieobecni Radni: Grażyna Kozak, Jan Macul. W międzyczasie na 
obrady dotarła Radna Grażyna Kozak. 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady. 
Czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo. Projekty uchwał do wprowadzenia do porządku 
obrad podczas III sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. Pierwsza zmiana to jest projekt uchwały 
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024, z druku nr 48 na druk 
nr 48A. Zmiany wynikają z konieczności wprowadzenia zmian, jakie miały miejsce od dnia 
komisji organizacyjnej do dnia sesji. 
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Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
W punkcie 8 w podpunkcie 16) druk nr 48 zastępuje się drukiem 48A; 
Kto z Państwa Radnych jest „za” ww. zmianą proszę o naciśnięcie przycisku? Kto jest 
„przeciw”? Kto „wstrzymał się” od głosu? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Szanowni Państwo, proszę o możliwość wprowadzenia zmiany w projekcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec na lata 
2024-2032, to jest z druku nr 49 na druk nr 49A. Wieloletnia Prognoza Finansowa jest tak 
zwanym odbiciem budżetu, stąd z uwagi na wprowadzenie zmian, jakie miały miejsce od dnia 
komisji organizacyjnej do dnia sesji, również proszę o zastąpienie druku o numerze 49 drukiem 
o numerze 49A. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA II: W punkcie 8 w podpunkcie 17) druk nr 49 zastępuje się drukiem 49A; 
Kto z Państwa Radnych jest „za” ww. zmianą proszę o naciśnięcie przycisku? Kto jest 
„przeciw”? Kto „wstrzymał się” od głosu? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Trzecia zmiana to wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu, druk nr 51. 
Powodem zmiany tej uchwały jest wpisanie w struktury organizacyjne Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu nowo powstającej placówki wsparcia dziennego w 
Bobrowie jako świetlicy podwórkowej. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA III: Do punktu 8 po podpunkcie 18) dodaje się podpunkt 19) w brzmieniu: 
„zmieniającą uchwałę w sprawie statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu – druk nr 51;”; 
Kto z Państwa Radnych jest „za” ww. zmianą proszę o naciśnięcie przycisku? Kto jest 
„przeciw”? Kto „wstrzymał się” od głosu? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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 Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
I czwarta prośba o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia 
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 
wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 
ukończą sześć lat w prowadzonych przez Gminę Złocieniec publicznych przedszkolach, 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w punktach przedszkolnych w 
czasie przekraczającym ten wymiar. Uchwała dotyczy stawki opłaty za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego. Maksymalna stawka opłaty wynika z obwieszczenia ministra 
edukacji. Dotychczas obowiązywała maksymalna stawka w wysokości 1 zł 30 gr za godzinę. 
Pięć godzin wychowania przedszkolnego jest bezpłatne, od pierwszego września opłata może 
wynosić maksymalnie 1 zł 44 gr. Burmistrz Złocieńca proponuje stawkę 1 zł 40 gr. Opłaty 
stanowią oczywiście dochód gminy. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
ZMIANA IV: Do punktu 8 po podpunkcie 19) dodaje się podpunkt 20) w brzmieniu: 
„zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w 
którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę Złocieniec publicznych przedszkolach, 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz punktach przedszkolnych w czasie 
przekraczającym ten wymiar – druk nr 52.”. 
Kto z Państwa Radnych jest „za” ww. zmianą proszę o naciśnięcie przycisku? Kto jest 
„przeciw”? Kto „wstrzymał się” od głosu? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar odczytała porządek obrad 
po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z II Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 29. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy w okresie  
    międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023: 

1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
2) debata; 
3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023 
oraz udzielenia Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu – druk nr 30. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2023 wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i absolutorium dla 
Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023: 
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1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
2) sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec za rok 2023; 
3) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 wraz z informacją  

o stanie mienia gminy Złocieniec; 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do sprawozdania z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023; 
5) wniosek komisji rewizyjnej RM w Złocieńcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 2023 rok; 
6) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do wniosku komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2023 rok; 

7) dyskusja; 
8) podjęcie uchwał: 

a) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Złocieniec 
za rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 
2023 – druk nr 31; 

b) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 - 
druk nr 32. 

8. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego 

gminy Złocieniec za rok 2023 – druk nr 33; 
2) w sprawie powierzenia Zastępcy Burmistrza Złocieńca reprezentowania gminy 

Złocieniec w Zgromadzeniu Związku Celowego Związku Gmin R – XXI – druk nr 34; 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu gminy Złocieniec – druk nr 35; 
4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 36; 
5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu – druk nr 37; 
6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 38; 
7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 39; 
8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 40; 
9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 41; 
10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 42; 
11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 43; 
12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy – druk nr 44; 
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13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 45; 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 46; 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 47; 

16) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 – druk nr 48A; 
17) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2024 – 2032 – druk nr 49A; 
18) w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody dotyczących 

pomników przyrody w Złocieńcu – druk nr 50; 
19) zmieniającą uchwałę w sprawie statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złocieńcu – druk nr 51; 
20) zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę Złocieniec 
publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 
punktach przedszkolnych w czasie przekraczającym ten wymiar – druk nr 52. 

9. Komunikaty i oświadczenia. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę Państwa, dołączyła do nas Pani Wiceprzewodnicząca Grażyna Kozak, wobec tego 
stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 93% składu. 
 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z II Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar: 
Protokół z II Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano “za”, 0 głosów “przeciw”, 
0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr II/2024 z II Sesji Rady Miejskiej w 
Złocieńcu, odbytej w dniu 29 maja 2024 roku.  
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z II sesji (podczas głosowania był nieobecny Radny 
Jan Macul - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 29. 
 

 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
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Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Chciałabym uzupełnić swoje 
sprawozdanie o bardzo istotne kwestie bieżące. Wiele się działo również w kolejnym miesiącu, 
w którym funkcjonujemy – w czerwcu. W dniach 7-9 czerwca na jeziorze Siecino odbyły się 
regaty Żagle 2024, mistrzostwa Polski w klasie ISA 407 o Puchar Starosty Drawskiego i XXIII 
Ogólnopolskie Regaty o Puchar Ziemi Złocienieckiej. Chciałabym pogratulować organizacji 
tych regat i podziękować serdecznie pani prezes UKS Szkwał – pani Annie Kamińskiej. Prośba 
moja, podobnie jak również organizatorów imprez, do udziału mieszkańców, państwa 
Radnych. Jeśli tylko dysponujecie czasem, to zapraszamy na takie nasze wydarzenia miejskie, 
gminne na sołectwach bardzo serdecznie. 13 czerwca w Złocienieckim Ośrodku Kultury odbyło 
się spotkanie ukraińskich wspólnot terytorialnych. W wizycie wzięło udział 19 gromad z 
ubwodu chersońskiego, charkowskiego, iwanofrankowskiego i tarnopolskiego. Podczas 
spotkania przedstawiciele ukraińskich wspólnot wysłuchali prezentacji na temat 
funkcjonowania funduszu sołeckiego, współpracy urzędu miejskiego z organizacjami 
pozarządowymi, działalności Lokalnej Grupy Działania Partnerstwo Drawy z Liderem 
Wałeckim oraz funkcjonowania Złocienieckiego Ośrodka Kultury. Podkreślić chcę, pomimo 
wielu informacji fałszywych przekazywanych w mediach, że w całości spotkanie jest 
finansowane ze środków Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej im. Jerzego Regulskiego w 
Szczecinie. 15 czerwca na Stadionie Miejskim im. Andrzeja Korola w Złocieńcu odbyły się 
Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze połączone z Festynem Strażackim. Gospodarzem 
wydarzenia była Gmina Złocieniec, a organizatorem zawodów był komendant gminny 
Ochotniczych Straży Pożarnych Mateusz Waszczyk. Serdecznie gratuluję panu komendantowi 
organizacji całego wydarzenia. Grupy mężczyzn i młodzieżowe drużyny pożarnicze – możemy 
się pochwalić szczególnie młodzikami. Pierwsze miejsce młodzieżowa drużyna z Nowego 
Worowa zajęła w kategorii dziewcząt i chłopców. Od 12 czerwca do 26 czerwca odbywały się 
wybory sołtysów rad sołeckich w gminie Złocieniec na kadencję 2024-2029. Chciałabym w 
tym momencie serdecznie podziękować i pogratulować mieszkańcom przede wszystkim  
odpowiedzialnej postawy, aktywnej dyskusji, otwartości i szczerości oraz tego dialogu, 
atmosfery, bardzo ciepłego przyjęcia. Jest bardzo dużo spraw, które mieszkańcy zgłaszali. Chcę 
zapewnić, że każda kwestia będzie podlegała szczegółowej analizie. 1 lipca o godzinie 9:00 
organizujemy pierwszy konwent sołtysów, nowowybranych sołtysów, i chciałabym serdecznie 
tutaj pogratulować i Państwa poinformować. W mediach oczywiście te informacje już się 
pojawiły, ale ja sobie pozwolę tutaj odczytać. Sołectwo Bobrowo – pan Grzegorz Krysztofiak, 
sołectwo Bolegorzyn – pan Paweł Cygiel, sołectwo Chlebowo – pan Andrzej Bielawski, 
sołectwo Cieminko – pani Katarzyna Tokarska, sołectwo Cieszyno – pan Mateusz Jakszuk, 
sołectwo Daskowo – pani Anna Makuchowska, sołectwo Gronowo – pani Magdalena 
Piwowarczyk, Kosobudy – pani Barbara Pawłowska, Lubieszewo – pani Agnieszka 
Leszkiewicz, Nowe Worowo – pani Janina Pokora, Płocie – pani Justyna Zybała, Rzęśnica – 
pani Renata Andrukianiec, Siecino – Dorota Przywarska, Smołdzęcino – pani Agnieszka 
Szumska, Stawno – pan Paweł Kak, Stare Worowo – pan Waldemar Bolt, Warniłęg – pani 
Magdalena Pawlik. Wczoraj zakończyliśmy wybory w Budowie. Przewodniczącym Zarządu 
Osiedla Budowo został pan Krzysztof Prażych. 11 czerwca odbył się konkurs na stanowisko 
dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Złocieńcu. Od 1 września 2024 r. to stanowisko 
powierzone zostanie pani Joannie Skrabie-Śliwce. 19 czerwca w urzędzie miejskim został 
wykonany audyt podatności bezpieczeństwa systemu informatycznego. Ma to związek z 
nowym wymiarem walki z cyberzagrożeniami i z uwzględnieniem przepisów unijnej 
dyrektywy NIS2, do implementacji której Polska została zobowiązana. Wnioski z audytu 
wskazują na kilkunastoletnie poważne zaniedbania w tej sferze. Uczestniczyliśmy razem z 
panem Jackiem Szadzewiczem – Zastępcą Burmistrza, panem Sekretarzem Leszkiem 
Modrzakowskim, panią Kamilą Waszczyk w uroczystościach z okazji zakończenia roku 
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szkolnego 2023-2024. Jutro jest pożegnanie w żłobku, w którym będę też uczestniczyła. I o 
kilku jeszcze działaniach i podjętych zadaniach chciałby poinformować Zastępca Burmistrza. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowna pani Przewodnicząca, szanowni Radni, szanowni Państwo. Jak tylko uzupełnię to 
uzupełnienie. Rzeczy ważne. 4 czerwca brałem udział w Zgromadzeniu Społecznej Inicjatywy 
Samorządowej KZN Zachodniopomorskie. Z informacji, które mam państwu do przekazania,  
zebranie dotyczyło budowy lokali mieszkalnych przy al. Piastów. Informacja jest następująca: 
montażu finansowego na dzień dzisiejszy spółka nie ma. Na razie roboty nie zostaną 
rozpoczęte. Uwarunkowane jest to tylko i wyłącznie sytuacją finansową. Jedno, co jest ważne: 
gmina uzyskała 4 mln 200 tys. z planu rozwoju z KPO. Czekamy na wypłatę jeszcze dwóch 
transz. Jedna to jest transza na odnawialne źródła energii, to jest z Banku Gospodarstwa 
Krajowego. I jeszcze czekamy na Fundusz Dopłat również, 5 mln 100 tys. Po przekazaniu tych 
pieniędzy… Kiedy to nastąpi? Prezes zarządu nie był w stanie określić. Wypłaty z BGK zostały 
jakiś czas temu wstrzymane. Są analizowane różne warianty, tak że wszystko jest pod kontrolą. 
Niemniej jednak odrobina cierpliwości i czasu, żeby tę sytuację wyprostować. Krótka 
informacja: spotkałem się z dzierżawcą Gęsiej Łączki, bo były pewne sygnały dotyczące 
hałasów i pewnych uciążliwości z dzierżawcą. Ustaliliśmy pewne poczynania zmierzające do 
tego, żeby te uciążliwości nie były tak dolegliwe. Trzecią sprawą… tyle mam do przekazania, 
ale zajmujemy się dość intensywnie, spotykamy się, ustalamy pewne zagadnienia związane z 
systemem indywidualnej segregacji odpadów (SISO), czyli te osłony, pojemniki, które mają się 
pojawić na osiedlu Budowo. Przygotowujemy się do przetargu, w najbliższym czasie ten 
przetarg zostanie opublikowany i zobaczymy, co nam z tego wyjdzie. Kolejna informacja z 
miejscowości Lubieszewo. Tam mieliśmy problem z deszczówką. Spotkałem się ze starostą 
drawskim – panem Jackiem Kozłowskim. Tam sytuacja jest następująca: że wody opadowe 
ściągają błoto do centrum miejscowości i wspólnie, w związku z tym, że są tam drogi gminne 
i powiatowe, musimy radykalnie założyć pewne rozwiązania, które ostatecznie zlikwidują ten 
problem. Odebrano parkingi na ul. Krętej i Sikorskiego oraz przy spółdzielni – między 
spółdzielnią a Lewiatanem. Wykonawca placu zabaw przy 11 Listopada przygotowuje się do 
montażu i mamy zaktualizowane, bo jeden z radnych pytał co do placu Myczkowskiego: jest 
zaktualizowany kosztorys i będziemy wysyłać zapytania ofertowe, i będziemy przystępować 
do wykonania. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar: 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Ja mam jedno pytanie w takim razie. Punkt 17. sprawozdania. 
107/2024 zmieniające zarządzenie w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Złocieniec na rok budżetowy 2024. Burmistrz Złocieńca w § 1. zarządzenia nr 35/2024 
Burmistrza Złocieńca z dnia 26 lutego 2024 w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Złocieniec na rok budżetowy 2024 wprowadził zmiany. 
Chciałbym wiedzieć, jakie to zmiany. Trochę zabrakło mi tutaj informacji. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, ja w tej chwili nie pamiętam dokładnie, nie mam przed sobą tego 
zarządzenia. Na pewno to jest na prośbę dyrektorów szkół. Jak tylko pani mecenas sprawdzi, 
czy jest BIP-ie, i udzielę informacji troszkę później. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Aneta Kuszmar: 
Na przyszłość prosiłabym, żeby troszeczkę bardziej uszczegółowić sprawozdanie. 
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Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Dobrze, oczywiście. 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy 
w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Romana Kowalewicz (Przewodnicząca komisji edukacji, sportu i turystyki): 
Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki spotkała się jeden raz. Tematem głównym 
spotkania była organizacja czasu wolnego dzieci i młodzieży na terenie miasta i gminy 
Złocieniec. W komisji uczestniczyli zaproszeni goście: pani dyrektor Janina Król, pani Gabriela 
Lipska – Kierownik Biblioteki Publicznej. W imieniu pani dyrektor ośrodka kultury 
odpowiadała na pytania, informacji udzielała pani Monika Kuczyńska i pani Katarzyna 
Borowczak. Pani opowie opowiedziały nam, że ośrodek kultury i biblioteka ma ofertę letnią, 
szkoła od lat… Pani dyrektor nas poinformowała, że nie organizują ze względu na to, że dzieci 
nie chcą do szkoły przychodzić, no i nie podjęły takiego trudu. Informacja, która będzie ważna 
– że zmienił się czas dla pracy świetlic wiejskich. Świetlice są otwarte nie w godzinach 
popołudniowych, tylko w godzinach dopołudniowych. W tych miejscowościach, w których te 
świetlice są. Nie ma dziś specjalnej oferty wakacyjnej dla dzieci na terenie naszej gminy. I drugi 
temat, jaki komisja jeszcze omawiała – była prośba, taki wniosek do pani burmistrz o 
zorganizowanie spotkania z Nadleśnictwem Złocieniec w celu oznakowania tzw. zielonych 
punktów na terenie gminy, takich miejsc atrakcyjnych dla turystów, gdzie można zobaczyć czy 
to jakiś ciekawy pomnik przyrody, czy też jakiś krajobraz. Jest możliwość, żeby w oparciu o 
współpracę z Uczniowskim Klubem Sportowym Traper powstały mapy, które mogą być 
elektronicznie do pobrania ze strony i turysta będzie mógł sobie obejrzeć ciekawe atrakcje. 
Myślę, że razem możemy stworzyć coś atrakcyjnego dla turystów. Zresztą myślę, że i dla 
mieszkańców też. Jeżeli chodzi o materiały na sesję, to każdy indywidualnie będzie głosował. 
 
Radny Radosław Pokutyński (Przewodniczący komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia. Pierwsze odbyło 
się w dniu 14 czerwca 2024 r. i była to komisja wyjazdowa. Tematem wyjazdowego 
posiedzenia komisji było bezpieczeństwo przeciwpożarowe, czyli hydranty na terenie całej 
gminy Złocieniec. Drugie posiedzenie miało miejsce 25 czerwca 2024 r. Komisja omówiła 
pokrótce, jak przebiegała kontrola hydrantów na sołectwach. Kolejnym tematem był wybór 
zastępcy komisji. Poruszono także sprawę diet sołtysów oraz rozmawiano o potrzebie 
zwiększenia etatu dla pracowników gospodarczych na sołectwach. Obecna na posiedzeniu 
komisji pani Burmistrz Złocieńca Małgorzata Głodek zaprosiła Radnych na zwołany na 1 lipca 
pierwszy konwent sołtysów nowej kadencji 2024-2029. Dziękuję. 
 
Radny Waldemar Buca (Przewodniczący komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła jedno posiedzenie – w dniu 11 czerwca 2024 r. Komisja Rewizyjna 
odbyła posiedzenie, na którym pracowała nad uchwałą dotyczącą udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Złocieńca za rok 2023. Na podstawie statutu Gminy Złocieniec, sprawozdania 
finansowego Gminy Złocieniec za rok 2023, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Złocieniec za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia Gminy Złocieniec oraz z opinią 
pozytywną Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, Zespół Zamiejscowy w Koszalinie, 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 2023 rekomenduję Wysokiej 
Radzie uchwalenie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu Gminy Złocieniec 
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za rok 2023, druk nr 32. Komisja rewizyjna przyjęła projekt uchwały jednogłośnie. Drugim 
punktem pracy Komisji Rewizyjnej był wybór wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Wiceprzewodniczącym została radna Barbara Pawłowska. W głosowaniu jawnym wszyscy 
członkowie Komisji Rewizyjnej głosowali za kandydaturą Barbary Pawłowskiej, jedynie pani 
radna wstrzymała się od głosu. Na tym komisja zakończyła obrady. Dziękuję. 
 
Radny Roman Cyc (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego odbyła jedno posiedzenie 
w dniu 25 czerwca. W komisji udział wzięli członkowie komisji oraz zaproszeni goście: pani 
Burmistrz Złocieńca, Andrzej Szczurko – aspirant sztabowy Komisariatu Policji w Złocieńcu 
oraz Komendant Straży Miejskiej pan Paweł Kajtaniak. Na komisji zostały omówione 
statystyki zeszłoroczne, jakie były odnotowane na poszczególnych pionach. Co można 
powiedzieć: przestępstwa oraz wykroczenia znacząco spadły, co jest pocieszające. Komisja 
przychyliła się do wniosku pani Burmistrz dotyczącego stworzenia jeszcze jednego etatu w 
straży miejskiej. Dziękuję. 
 
Radny Michał Jakubowski (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu): 
Szanowna pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Komisja rozwoju 
gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 25 czerwca 2024 roku w tematach: 
W tematach: punkt 1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. Punkt 2. Sprawy bieżące 
komisji. W posiedzeniu komisji udział wzięli: pan Jacek Szadzewicz – Zastępca Burmistrza 
Złocieńca oraz pani Marta Żdanowicz – główna księgowa Urzędu Miejskiego w Złocieńcu. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Gminy Złocieniec na rok 2024, druk nr 48A. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Renata Kawa-Mazur (Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radna Aneta Kuszmar (Przewodnicząca komisji organizacyjnej): 
Komisja Organizacyjna obradowała jeden raz w okresie międzysesyjnym. Posiedzenie komisji 
odbyło się 12 czerwca. W posiedzeniu uczestniczyła pani Burmistrz Małgorzata Głodek oraz 
pani główna księgowa Marta Żdanowicz, które udzielały odpowiedzi i wyjaśnień na pytania 
członków komisji. Komisja pracowała nad porządkiem obrad dzisiejszej sesji. Członkowie 
komisji zapoznali się z materiałami na sesję i z korespondencją kierowaną do rady miejskiej. 
Komisja zaproponowała także zmiany do statutu Gminy Złocieniec. 
 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023: 

1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
 
 

Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Raport o stanie gminy Złocieniec jest 
to dokument corocznie sporządzany zgodnie z art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym. Stanowi on gruntowne i sumaryczne źródło wiedzy o gminie i 
podjętych przez nią działaniach, przybliża zadania realizowane w gminie oraz zmiany 
zachodzące w różnych sferach i obszarach ważnych dla mieszkańców, a także pozwala 
zrozumieć funkcjonowanie administracji samorządowej szczebla gminnego. W raporcie 
zgromadzone zostały szczegółowe dane przedstawiające szeroki zakres funkcjonowania 
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instytucji wydatkującej środki z budżetu Gminy Złocieniec i stanowi źródło cennej możliwości 
dalszego rozwoju gminy. Raport jest dostępny w wersji elektronicznej na stronie gminy i w 
Biuletynie Informacji Publicznej. Zapraszam wszystkich mieszkańców do jego pobrania i do 
własnych również analiz. Przygotowany został w podobnej formule – z wyjątkiem osób, to chcę 
podkreślić, które za to odpowiadały; bez Zastępcy i bez Burmistrza Złocieńca, którzy do tego 
raportu na koniec kadencji zupełnie nie podeszli. A ja w tym momencie pragnę serdecznie 
podziękować panu sekretarzowi Leszkowi Modrzakowskiemu za nadzór nad przygotowaniem 
tego raportu – tej wersji, którą Państwo Radni też macie przed sobą. Jak co roku znajdują się w 
nim informacje prezentowane podczas sesji, w tym informacje o finansach gminy, o stanie 
mienia komunalnego, o realizacji strategii, polityk, o realizacji uchwał miejskich, o oświacie, 
edukacji, działalności spółek komunalnych, ZUK-u, Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, podejmowanych działaniach na temat bezpieczeństwa, pozyskiwanych środków 
zewnętrznych czy gospodarki odpadami, współpracy organizacji pozarządowych. Ja też bym 
chciała na dwie, trzy rzeczy zwrócić państwa uwagę. Z racji tego, że nie odpowiadałam za 
przygotowanie tego raportu, stan jest przygotowany przez merytorycznych pracowników, 
również pod kierunkiem pani głównej księgowej Marty Żdanowicz. Bardzo dziękuję też za 
pracę pani Marcie. Jednym z poważnych problemów –  nie tylko naszego Złocieńca – to 
oczywiście demografia.  Wielokrotnie też podczas sesji państwo ci, którzy byli i zasiadali w 
radzie poprzedniej kadencji, to dokładnie wiecie państwo: rok do roku ubywa osób. Mamy o 
201 osób mniej zameldowanych na pobyt stały. Mamy niestety ujemne saldo urodzeń i zgonów. 
W tym roku mamy na minusie 191, a było w ubiegłym roku minus 130. Odnotowujemy zmiany 
nieustannie w strukturze wiekowej. Tendencja utrzymuje się. Wzrasta liczba mieszkańców w 
wieku poprodukcyjnym, maleje liczba mieszkańców w wieku przedprodukcyjnym. W 
strukturze społeczeństwa zmniejsza się procentowy udział ludzi młodych, no i jednocześnie 
wzrasta liczba osób w podeszłym wieku. Charakterystyczny dla całej Polski proces starzenia 
się społeczeństwa jest również dostrzegany na naszym terenie, stąd też ten proces starzenia 
społeczeństwa, jako tendencja ogólnopolska, wymusza na samorządach realizację 
odpowiedniej polityki senioralnej. Odnotowujemy w powiecie najwyższy wskaźnik 
bezrobocia. Jesteśmy gminą, tutaj w powiecie, która ma najwyższy wskaźnik bezrobocia. Pani 
dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy na spotkaniu Powiatowej Rady Rynku Pracy 
przedstawiała statystyki – u nas w Złocieńcu jest najgorzej. Brakuje rąk do pracy. Obserwujemy 
taką tendencję – niechęć do podejmowania zobowiązań. Od strony 12 państwo macie tabele 
dotyczące finansów, dane finansowe, szczegółowe zestawienia omówione zostaną przez panią 
główną księgową tutaj, kiedy będzie analiza sprawozdania z wykonanego budżetu. Dochody 
wzrosły w okresie trzech lat o kwotę ponad 4 mln zł, z czego bieżący w porównaniu do roku 
2020 wzrosło o niecałe 800 tys., a w stosunku do roku ubiegłego zmalało o 9 mln. To już też 
było podkreślane wielokrotnie na sesji. Wynikało chociażby z zobowiązania świadczenia 500+. 
I tutaj pani główna księgowa przed sesją sprawdziła, przeliczyła –  tu Państwa tylko 
poinformuję, że dochody bieżące zdecydowanie miały wpływ chociażby na dochody z roku 
2021, wyniosły ponad 14 mln, a do 2022 r. – ponad 6 mln. Czyli kiedy ZUS przejął 500+, te 
dochody automatycznie nam w budżecie zniknęły. W stosunku do ubiegłego roku zmalały 
wydatki o 5 mln, a jeżeli chodzi o wydatki bieżące, przy wzroście wydatków majątkowych o 
prawie 4 mln. Jeżeli chodzi o sytuację w zakresie zadłużenia, to na 31 grudnia 2023 r. stan 
zadłużenia wyniósł 14 mln 418 tys. 505 zł. Kolejne tabele – później jak państwo będziecie 
obserwować raport – przedstawiają szczegółowe zestawienie wydatków w klasyfikacji 
budżetowej na przestrzeni trzech lat, bo tak możemy odnosić się do pewnego rodzaju tendencji, 
które funkcjonują, obowiązują u nas w gminie. I te wydatki wzrosły o 8 mln. Mieliśmy w 2020 
r. ponad 77 mln,  a teraz mamy ponad 85 mln. Oczywiście te obszary zwiększonych wydatków 
to oświata i wychowanie. Z 17 mln w roku 2020 do ponad 23 mln w roku 2023. Jeżeli chodzi 
o rodzinę, czyli tutaj mamy ją… O, nie, przepraszam. Gospodarka komunalna i ochrona 
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środowiska: z ponad 6 mln do 9 mln w 2023 r. Raport kończy ranking, na który powołujemy 
się – Ranking Samorządów „Rzeczypospolitej”.  „Rzeczpospolita” dostosowuje i bada 
kondycję budżetu przy wysokich inwestycjach. I nie wiem, czy możemy się chwalić. Złocieniec 
zajął 622 miejsce, Drawsko – 312, Czaplinek – 514. Jeżeli chodzi o gminę dobrą do życia, to 
Złocieniec zajął 108 miejsce. Połczyn-Zdrój – 66, a Drawsko – 151. Jeżeli też wiemy… ranking 
wielokrotnie przytaczany na różnych portalach, w mediach społecznościowych, dotyczący 
inwestycji, to też wiemy, jak wyglądała Gmina Złocieniec, gdzie zajmowaliśmy piąte miejsce 
w tym rankingu. Niestety nie z góry, ale liczone od dołu. Jeżeli chodzi o kondycję finansową, 
o ona jest dobra. Myślę, że podkreślali to też i zastępca, i burmistrz poprzedniej kadencji, i pani 
główna księgowa, kiedy będzie podsumowała i analizowała szczegółowo te sprawozdania. Tu 
Państwu powiem: nie można powiedzieć, że nie dysponujemy kwotą wolnych środków czy 
jakiejś nadwyżki budżetowej, ale niestety też Państwo wiecie, z jakimi problemami gmina 
Złocieniec się boryka: czego nie mamy, ile jeszcze inwestycji, ile do naprawienia. Natomiast 
analizujemy kondycję w roku 2023. I ja miałabym w tej kwestii za raport, za który nie 
odpowiadałam, tyle Państwu do powiedzenia. Dziękuję. 
 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023: 

2) debata; 

 
 
Radny Roman Cyc: 
Pytanie do pani Burmistrz: czy Burmistrz Zacharzewski rozliczył się i przekazał cały majątek 
gminy? 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Dziękuję za to pytanie, bo sobie nawet zapisałam. 24 czerwca miałam okazję spotkać się z 
panem Krzysztofem Zacharzewskim, byłym Burmistrzem, to on podpisał protokół, przekazał, 
o stanie majątkowym. Tak że mieliśmy okazję nawet porozmawiać z Zastępcą Burmistrza 
również w tej kwestii. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dodam, zostały jeszcze drobne osobiste sprzęty, które zostały poruszone. Jesteśmy na dobrej 
drodze. Ustalamy, wymieniliśmy się odpowiednimi pismami i wyznaczyliśmy terminy. W 
najbliższym czasie ten temat zostanie zakończony. Dziękuję. 
 

Radna Romana Kowalewicz: 
Ja może chciałam odnieść się nie do samej zawartości merytorycznej, jak do tego, żeby… tak 
myślałam… że w przyszłym roku po prostu my jako radni określimy jakieś zasady czytelności, 
bo mówię: nie odnoszę się do merytorycznej zawartości, jednak aż się proszą… czy jakieś 
porównania do roku ubiegłego, może więcej graficznych takich. Myślę, że warto by było 
pochylić się, bo to jest bardzo ważny dokument dla gminy. Dziękuję. 
 
Radny Edward Herbut: 
Ja do pani Burmistrz mam pytanie. Czy i kiedy będzie wykonywany audyt poprzedniego 
Burmistrza? 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
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Szanowni Państwo, podczas komisji informujemy, że rozpoczynamy audytowanie. Zaczęliśmy 
od tego, co jest najpilniejsze i najważniejsze, wynikające chociażby z przygotowania się do 
wdrożenia. w październiku tego roku  NIS2, i kolejne audyty, chociażby stanu czy zasobów, 
czy finansów będą dokonywane. Ale ja też informowałam Państwa, że pracownicy Urzędu 
Miejskiego mają tyle zadań do wykonania… Jeśli już w tej chwili, przy tak trudnej sytuacji – 
niełatwej, bo mieliśmy wybory sołeckie i tutaj angażowałam bardzo mocno i dziękuję za pomoc 
i panu Sekretarzowi, i Komendantowi Straży Miejskiej, i pani Kierownik Biura Rady i pani Asi 
Krzoskiej. Bardzo dużo rzeczy się działo i pewne zadania zostają przesunięte w czasie, ale one 
się będą odbywały systematycznie. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Zapoznałam się bardzo wnikliwie z całym raportem – bardzo, bardzo obszernym. Obecna rada 
niekoniecznie miała wpływ na kształt tego raportu, ale może mieć wpływ. Możemy nawet 
podjąć uchwałę w sprawie tego, co byśmy chcieli, żeby w tym raporcie było zawarte, jakieś 
wytyczne, które dane, które informacje chcielibyśmy posiadać. W niektórych miejscach 
zabrakło mi takiej analizy porównawczej chociażby do ubiegłego roku, czyli jak było w roku 
2022, a jak w 2023. Odniosę się też do tego, co powiedziała pani burmistrz, że jest nas coraz 
mniej. Poczytałam sobie dzisiaj o statystyce i proszę państwa, okazuje się, że w 2060 r. będzie 
nas w Polsce o 7 mln mniej niż dotychczas. To jest bardzo dużo, prawda? I ten spadek jest w 
zasadzie stały. Ale co jest pocieszające: według tych prognoz najmniejszy ubytek populacji w 
latach 2025-2060 dotyczy rejonu pomorskiego, czyli nas. A druga sprawa to leżąca mi na sercu 
oświata. Wydatki na oświatę to ponad 16 mln, a subwencja – ponad 10 mln. Bolączka 
oczywiście całego kraju, nie tylko gminy Złocieniec. Okazuje się, że wydatki na oświatę rosną 
znacznie szybciej, niż rośnie subwencja, chociaż ona też wzrasta. I największym wydatkiem w 
budżetach szkół to są wynagrodzenia nauczycieli, które oczywiście w pierwszej kolejności. 
Zresztą to nie tylko nauczycieli, pracowników administracji i obsługi również – które należy 
zabezpieczyć w pierwszej kolejności. Dziękuję. To tyle z mojej strony. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Jeśli mogę, pani przewodnicząca, to z drugiej strony powinniśmy się cieszyć, że jeżeli rosną 
wynagrodzenia, to znaczy mamy tyle dzieci. Więc jak mamy dzieci, to mamy jeszcze taki 
poziom odpowiedni, żeby tutaj tych młodych jak najdłużej zatrzymać. A wynagrodzenia 
wynikają z tabeli rozporządzenia ministra, więc na to wpływu nie mamy. 
 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023: 
3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 
2023 oraz udzielenia Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu – druk nr 30. 

 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 1 głos “wstrzymujący się”) – podjęła Uchwałę Nr III/27/2024 w sprawie 
rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2023 oraz udzielenia Burmistrzowi 
Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Edwarda Herbuta, który 
wstrzymał się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Jan Macul) - lista głosowania 
imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
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Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 

 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Pozwolę sobie wstać. Dwa słowa, dwa zdania, kilka takich refleksji, niestety niemających 
potwierdzenia albo niedających odpowiedzialności za to, co zostało zrobione. Pani 
Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Dzisiejsza sesja absolutoryjna to taki 
moment, w którym podejmowane są te ważne i istotne działania i osiągnięcia minionego roku. 
Takie podsumowania. To bardzo ważny moment dla burmistrza każdego samorządu, 
burmistrza, wójta, prezydenta. Jest to czas refleksji, zadumy nad tym, co udało się zrobić, czego 
się nie udało, tego, w którym punkcie jesteśmy, gdzie i na które zadania należy szczególnie 
położyć nacisk, żebyśmy też wiedzieli, jak gmina ma się rozwijać i jak możemy poprawić los 
naszym mieszkańców. Będą to mogła uczynić dopiero za rok, będę mogła za to odpowiadać w 
2025 r. Dziś, po niecałych dwóch miesiącach pracy na stanowisku burmistrza, chciałabym 
podziękować przede wszystkim pracownikom urzędu miejskiego. Ja, nie wiedząc od środka, 
jak wygląda ta praca, mogę Państwa zapewnić, że nie jest to łatwy kawałek chleba. Spraw jest 
bardzo dużo, a praca nie zawsze jest widoczna i ciągle jest niewystarczająca. Ze spotkań m.in. 
z mieszkańcami wiemy, że zawsze są pewne problemy i zawsze będzie jakiś niedosyt, że 
urzędnicy robią za mało. Ja w tym momencie bardzo dziękuję pracownikom Urzędu 
Miejskiego, bardzo dziękuję panu Sekretarzowi, pani Księgowej, dziękuję pani Mecenas, 
dziękuję radnym, szczególnie poprzedniej kadencji, którzy pracowaliście nad tym, żeby i ten 
budżet, i te zadania, które sobie państwo wybraliście jako cel, były wykonane w mijającym 
roku kalendarzowym. Albo się udało, albo się nie udało zrealizować wielu zadań. To oceniło 
społeczeństwo podczas wyborów samorządowych. Tak samo się zadzieje za jakiś tam czas na 
koniec kadencji. Patrząc w przyszłość, jestem przekonana, że przed nami jest okres wielu 
wyzwań, wiele pracy, wytyczenia nowych, pewnych standardów, schematów, przełamania 
różnego rodzaju obaw. Na pewno pozyskiwania środków i zwiększenia inwestycji tutaj na 
terenie gminy Złocieniec. Wierzę, że dzięki współpracy, dzięki dialogowi i zaangażowaniu 
wszystkich nas, i pomocy Państwa Radnych, jako takiego uchwałodawczego, wspierającego 
działania też m.in. Burmistrza, uda się wiele rzeczy zrobić. Jestem przekonana, że przed nami 
niełatwy czas, czas wyzwań, ale to jest czas, w którym będziemy pracować dla dobra 
mieszkańców razem z Zastępcą Burmistrza. Tak że dziękuję Państwu. Tyle mogę zrobić. I 
oddam głos pani Marcie Żdanowicz, głównej księgowej. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
2) sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec za rok 2023; 

 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
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Szanowni Państwo, sprawozdanie finansowe Gminy Złocieniec składa się z bilansu z 
wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łącznego bilansu obejmującego dane z 
bilansów samorządowych jednostek budżetowych, łącznego rachunku zysków i strat 
obejmującego dane z rachunku zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 
łącznego zestawienia zmian funduszu obejmującego dane z zestawień zmian funduszu 
samorządowych jednostek budżetowych oraz informacji dodatkowej obejmującej dane 
wynikające z informacji dodatkowych samorządowych jednostek budżetowych. Bilans z 
wykonania budżetu po stronie aktywów i pasywów zamknął się kwotą 21 mln 517 tys. 288 zł 
28 gr. Na aktywa składają się środki pieniężne wysokości 19 mln 662 tys. 729 zł 92 gr. 
Należności i rozliczenia w wysokości 1 mln 854 tys. 558 zł i 36 gr to należności od budżetów, 
to jest od urzędu skarbowego, udziały w podatkach w kwocie 1 tys. 774 zł 69 gr, ale przede 
wszystkim pożyczka udzielona spółce gminnej, to jest Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji, 
zgodnie z harmonogramem spłat obowiązującym na dzień 31 grudnia 2023 r. Należności 
krótkoterminowe, czyli spłata kapitału wraz z odsetkami w ciągu 12 miesięcy od dnia 
bilansowego to kwota 356 tys. 629 zł 21 gr, a należności długoterminowe, czyli raty spłaty 
kapitału wraz z odsetkami powyżej 12 miesięcy od dnia bilansowego to kwota 1 mln 496 tys. 
154 zł i 46 gr. Natomiast na sumę pasywów wpływ mają zobowiązania w kwocie 14 mln 451 
tys. 131 zł i 3 gr, w tym w szczególności zobowiązania finansowe krótkoterminowe do 12 
miesięcy płatne od dnia bilansowego, które wynoszą 2 mln 566 tys. 945 zł 20 gr z tytułu 
zaciągniętych pożyczek, kredytów oraz emisji obligacji oraz zobowiązania długoterminowe z 
tego samego tytułu, czyli takie powyżej 12 miesięcy w kwocie 11 mln 851 tys. 560 zł. Aktywa 
netto budżetu to suma wyniku wykonania budżetu i skumulowanego wyniku budżetu w kwocie 
6 mln 67 tys. 291 zł 45 gr to rozliczenia międzyokresowe, którymi jest subwencja oświatowa 
w kwocie 998 tys. 865 zł 80 gr. Bilans łączny samorządowych jednostek budżetowych po 
stronie aktywów i pasywów zamknął się kwotą 156 mln 88 tys. 386 zł 72 gr. Na wysokość 
aktywów wpływ mają przede wszystkim aktywa trwałe w wysokości 139 mln 442 tys. 715 zł 
50 gr, w skład których wchodzą wartości niematerialne i prawne w wysokości 137 tys. 110 zł 
56 gr, rzeczowe aktywa trwałe w wysokości 110 mln 895 tys. 963 zł i 12 gr, to jest grunty, 
budynki, lokale, obiekty inżynierii lądowej, środki transportu oraz środki trwałe w budowie, 
czyli inwestycje, należności długoterminowe w kwocie 12 tys. 809 zł oraz długoterminowe 
aktywa finansowe, czyli akcje i udziały w wysokości 28 mln 396 tys. 832 zł 82 gr, aktywa 
obrotowe w wysokości 16 mln 645 tys. 671 zł 22 gr, w skład których wchodzą zapasy, 
należności krótkoterminowe, w tym należności z tytułu niezapłaconych alimentów, z tytułu 
dochodów budżetowych z uwzględnieniem odpisów aktywizujących, należności z tytułu 
dostaw, usług czy nadpłaty kontrahentów oraz krótkoterminowe aktywa finansowe, czyli środki 
pieniężne na rachunkach bankowych. Na wysokość pasywów wpływ mają przede wszystkim: 
fundusz jednostki w wysokości 151 mln 333 tys. 886 zł 3 gr, który stanowi sumę funduszy 
jednostki i w wyniku finansowego netto; zobowiązania i rezerwy na zobowiązania w 
wysokości. 4 mln 754 tys. 500 zł 69 gr, na które składają się zobowiązania z tytułu dostaw 
usług, z tytułu wynagrodzeń wobec budżetu, z tytułu ubezpieczeń i innych świadczeń; łączny 
rachunek zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych – jest to różnica pomiędzy 
przychodami netto z podstawowej działalności operacyjnej a kosztami działalności 
operacyjnej, powiększona o różnicę pozostałych przychodów operacyjnych a pozostałych 
kosztów operacyjnych i różnicę przychodów finansowych a kosztów finansowych. Łączny 
rachunek zysków i strat zamknął się zyskiem netto w wysokości 12 mln 911 tys. 451 zł 12 gr. 
Łączne zestawienie zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych – jest to 
zestawienie zmian, jakie nastąpiły w danym roku w poszczególnych składnikach funduszu z 
tytułu dochodów i wydatków, które są bezpośrednio wnoszone na fundusz jednostki. Stan 
funduszu w 2023 r. zwiększył się i wynosi 151 mln 333 tys. 886 zł 3 gr. 
 



15 
 

 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
3) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 wraz z informacją  

o stanie mienia gminy Złocieniec; 
 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Jeżeli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego, postaram się przedstawić państwu to sprawozdanie w skrócie, ponieważ 
otrzymali Państwo materiały. Sprawozdanie z wykonania budżetu jest obszernym 
dokumentem, który był również rozpatrywany na komisjach, tak że omówię najważniejsze 
sprawy. Budżet gminy na rok 2023 przyjętą uchwałą nr XVI/510/2022 Rady Miejskiej w 
Złocieńcu z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu  Gminy Złocieniec na rok 
2023, która zakładała wartości: plan dochodów – 82 mln 913 tys. 701 zł 94 gr, plan wydatków 
– 87 mln 735 tys. 104 zł 69 gr oraz deficyt w wysokości 4 mln 821 tys. 403 zł 15 gr. W wyniku 
zmian budżetu w trakcie roku plan oraz jego wykonanie ukształtowały się na poziomie: plan 
dochodów – 89 mln 790 tys. 522 zł 12 gr, a wykonanie – 86 mln 198 tys. 499 zł 44 gr; plan 
wydatków – 97 mln 689 tys. 758 zł 98 gr, a wykonanie – 85 mln 778 tys. 172 zł 48 gr. Pomimo 
planowanego na koniec roku deficytu w wysokości 7 mln 899 tys. 236 zł 86 gr udało się 
wygospodarować nadwyżkę, może niewielką, bo w wysokości 420 tys. 326 zł 96 gr, ale to 
zawsze nie deficyt prawie ośmiomilionowy. Zgromadzone w 2023 r. dochody gminy w kwocie 
86 mln 198 tys. 499 zł 44 gr stanowiły 96% planu. Dochody bieżące zrealizowano na poziomie 
102,79%, natomiast dochody majątkowe –  na poziomie 58,76% planu. Grupując dochody, 
grupujemy je na dochody własne, subwencje ogólne, dotacje celowe oraz środki na zadania z 
dofinansowaniem. Dochody własne stanowiły 48,20% dochodów ogółem. Istotnymi źródłami 
dochodów własnych były wpływy z podatków i opłat, dochody z majątku gminy oraz udziały 
we wpływach z podatków dochodowych PIT i CIT. Wpływy z podatków i opłat wyniosły 18 
mln 567 tys. 163 zł i 1 gr, co stanowiło 21,54% dochodów ogółem, przy czym wpływy z 
podatku od nieruchomości wynosiły 11 mln 529 tys. 540 zł i generowały 13,38% dochodów do 
budżetu. Udziały w PIT i CIT wyniosły 11 mln 363 tys. 37 zł i wygenerowały 13,18% 
dochodów do budżetu, a dochody z majątku gminy to m.in. wpływy z najmu i dzierżawy, 
użytkowania wieczystego, opłaty przekształceniowej, odpłatnego nabycia prawa własności – 
wyniosły 6 mln 194 tys. 806 zł 68 gr i wygenerowały 7,19% dochodów do budżetu. 
Najważniejszym, największym źródłem dochodów gminy w 2023 r. były subwencje ogólne z 
budżetu państwa oraz środki otrzymane z Ministerstwa Finansów na uzupełnienie subwencji 
ogólnej. Wpływy w kwocie 24 mln 787 tys. 921 zł 45 gr stanowiły 28,96% wszystkich 
dochodów gminy. Dochody z tytułu dotacji celowych otrzymanych na zadania zlecone, 
powierzone oraz własne wyniosły 12 mln 802 tys. 495 zł 99 gr, co stanowiło 14,85% wszystkich 
dochodów gminy. Środki na zadania z dofinansowaniem, środki z budżetu Unii Europejskiej, 
środki z Funduszu Pomocy czy też Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 oraz inne wyniosły 
7 mln 53 tys. 618 zł, co stanowiło 8,18% dochodów ogółem. Dochody w ciągu roku wpływały 
sukcesywnie, nie była zachwiana płynność finansowa gminy. Niektóre źródła dochodów były 
nawet wykonane ponadplanowo, co pokrywało inne źródła dochodów niewykonanych zgodnie 
z planem z przyczyn niezależnych od gminy. Dochody ogółem na mieszkańca gminy 
Złocieniec. Liczba mieszkańców na 31 grudnia 2023 r. to 15 tys. 56, zatem dochody wykonane 
na mieszkańca to 5 tys. 725 zł 19 gr i są mniejsze o 4,13% niż w roku 2022. Dochody bieżące 
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na mieszkańca to 5 tys. 184 zł 80 gr. Dochody majątkowe na mieszkańca: 540 zł 39 gr. Dochody 
własne na mieszkańca: 2 tys. 731 zł 95 gr, a dochody unijne na mieszkańca to 11 zł i 1 gr. W 
roku 2023 wydatki budżetu gminy wykonano w kwocie 85 mln 778 tys. 172 zł i 48 gr, to jest 
87,81% w stosunku do planu. Stopień wykonania planu wydatków bieżących wyniósł 94,50%, 
natomiast wydatków majątkowych: 58,25%. Podstawowe rodzaje wydatków kształtowały się 
następująco. Wydatki bieżące wykonano w kwocie 75 mln 276 tys. 481 zł 11 gr, co stanowi 
87,76% wydatków ogółem, natomiast wydatki majątkowe wykonano w wysokości 10 mln 501 
tys. 691 zł 37 gr, co stanowi 12,24%. Wydatki ogółem. Wykonanie w 2023 r. jest mniejsze o 
1,53% do roku 2022. W roku 2023 Gmina Złocieniec najwięcej środków przeznaczyła na 
realizację zadań z zakresu oświaty i wychowania. Wykonano je na poziomie 23 mln 543 tys. 
725 zł 57 gr, co stanowiło 27,45% wydatków gminy. Znaczący udział w strukturze odegrały 
wydatki zrealizowane w ramach rodziny. Na realizację zadań z zakresu wydatkowano łącznie 
9 mln 942 tys. 923 zł 65 gr, co stanowiło 11,59% wydatków gminy. Wydatki z zakresu 
gospodarki komunalnej i ochrony środowiska zrealizowano na poziomie 9 mln 224 tys. 390 zł 
34 gr, co stanowiło 10,75% wydatków. Wydatki z zakresu administracji publicznej wykonano 
w wysokości 9 mln 199 tys. 689 zł 69 gr, co stanowiło 10,72% wydatków, natomiast w ramach 
pomocy społecznej wydatkowano 8 mln 895 tys. 167 zł 17 gr, czyli 10,37%. Należy zauważyć, 
że gmina zrealizowała wydatki bieżące na oświatę w wysokości 23 mln 450 tys. 218 zł 87 gr, 
natomiast subwencję oświatową otrzymano na poziomie 10 mln 931 tys. 326 zł. Oznacza to, że 
pokrycie wydatków oświatowych subwencją stanowiło 46,62%. Wydatki ogółem na 
mieszkańca zmalały o 0,25% do roku 2022. Jest to kwota 5 tys. 697 zł 28 gr na jednego 
mieszkańca. Wydatki bieżące na mieszkańca to 4 tys. 999 zł 77 gr, wydatki majątkowe na 
mieszkańca: 697 zł 51 gr. Wydatki majątkowe Gminy Złocieniec w 2023 r. zostały wykonane 
na poziomie 10 mln 501 tys. 691 zł 37 gr. Wartości zrealizowanych w 2023 r. wydatków 
majątkowych według działów kształtują się w taki sposób, że należy zauważyć, że najwięcej 
środków zostało wydanych w dziale 600. Transport i łączność: ponad 7 mln – 7 mln 439 tys. 
99 zł 11 gr. Kolejnym działem znaczącym jest gospodarka mieszkaniowa, to jest 1 mln 468 tys. 
787 zł 3 gr. 37 pozycji zaplanowanych zadań inwestycyjnych. Plan wynosił 14 mln 737 tys. 16 
gr, a został wykonany w 67,22% w kwocie 9 mln 906 tys. 755 zł 96 gr. Część zadań 
inwestycyjnych została wykonana, całkowicie zakończona, a wytworzone w ich wyniku środki 
trwałe – przyjęte do ewidencji środków trwałych. Największe inwestycje to tak jak w 
przedstawionej państwu tabeli widać, że to jest parking na ul. Krętej i budowa nowej drogi: ul. 
Warszawska, Pyrzycka, budowa kanalizacji deszczowej, Zlewnia Centrum, Podmiejska oraz 
Tkacka, adaptacja budynku byłego przedszkola w Nowym Worowie na mieszkania, 
przebudowa pomostów na jeziorze Siecino. W 2023 r. gmina zrealizowała wydatki z tytułu 
funduszu sołeckiego. Fundusz sołecki ma służyć poprawie warunków życia mieszkańców 
gminy i sołectw. O przeznaczeniu funduszu zdecydowali bezpośrednio mieszkańcy sołectw na 
zebraniach wiejskich. Fundusz sołecki umożliwił realizację przedsięwzięć na terenie 
poszczególnych sołectw. W ramach funduszu sołeckiego wydatkowano kwotę 320 tys. 7 zł 32 
gr, z czego wydatki bieżące: 286 tys. 877 zł 63 gr, a wydatki majątkowe: 33 tys. 129 zł 69 gr. 
W 2024 r gmina będzie ubiegać się o zwrot z budżetu państwa części wydatków wykonanych 
w ramach funduszu w wysokości 128 tys. 2 zł i 93 gr. Wysokość zwrotu to 40%. Wniosek o 
wypłatę został już złożony w miesiącu maju. Fundusz Przeciwdziałania COVID-19. W 2023 r. 
Gmina Złocieniec zrealizowała dochody z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, który to z 
kolei był jednocześnie źródłem pokrycia wydatków. Wydatki będące dodatkami dla 
gospodarstw domowych, dodatkami elektrycznymi, dodatkami gazowymi, dodatkami 
węglowymi zasiliły budżety mieszkańców gminy. Ponadto środki z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19 były źródłem finansowania dwóch inwestycji na łączną kwotę 4 mln 969 tys. 24 zł 
40 gr, a mianowicie zadań: budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ulic i 
chodników, Zlewni Centrum i Zlewni Podmiejskiej, Tkackiej oraz budowa nowej drogi: ul. 
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Warszawska i Pyrzycka. Gmina otrzymała promesę z BGK. W 2023 r. gmina zrealizowała 
dochody i wydatki związane z realizacją zadań na rzecz pomocy Ukrainie, szczególności 
obywatelom Ukrainy. Dochody i przychody planowano w kwocie 412 tys. 925 zł 13 gr, a 
wykonano: 409 tys. 320 zł 61 gr. Rodzaje tych zadań to zasiłki i pomoc w naturze, świadczenia 
pomocy społecznej, 300+, świadczenia rodzinne, zapewnienie zakwaterowania i całodziennego 
wyżywienia. Jeżeli chodzi o wykonanie budżetu, to przychody w 2023 r. zrealizowano w 
łącznej kwocie 19 mln 806 tys. 929 zł 40 gr. Rozchody w 2023 r. zrealizowano w łącznej 
kwocie 1 mln 604 tys. 358 zł 3 gr. Dochody gminy zostały zrealizowane w wysokości, jak już 
mówiłam wcześniej, 86 mln 198 tys. 499 zł 44 gr, a wydatki: 85 mln 778 tys. 172 zł 48 gr. A 
to oznacza, że na koniec roku powstała nadwyżka budżetowa w wysokości 420 tys. 326 zł 96 
gr. Saldo operacyjne budżetu, czyli mowa o wskaźnikach, art. 242, osiągnęło wartość dodatnią 
i wyniosło 2 mln 785 tys. 863 zł 69 gr. Saldo operacyjne budżetu, art. 243, osiągnęło wartość 
dodatnią i wyniosło 4 mln 140 tys. 784 zł 48 gr. Kwota długu w 2023 r. zmniejszyła się z 
poziomu 15 mln 88 tys. 374 zł 12 gr do poziomu 14 mln 418 tys. 505 zł 20 gr. Należy zauważyć, 
że jest to sytuacja odwrotna do sytuacji obserwowanej w sektorze, ponieważ na przestrzeni 
ostatniego roku zadłużenie jednostek samorządu terytorialnego wzrosło o 13,10%, przy czym 
wzrost zadłużenia gminy wyniósł 13,84%. Zadłużenie spadło o 4,44% w stosunku do roku 
2022. W przeliczeniu na jednego mieszkańca to zadłużenie na koniec 2023 r. to 957 zł 66 gr i 
jest mniejsze o 3,20% do roku 2022. Koszt obsługi długu, czyli wartość wydatków na zapłatę 
odsetek od zobowiązań, wyniósł w 2023 r. 1 mln 307 tys. 978 zł 80 gr. Zobowiązania, które 
wchodzą do długu na 31 grudnia to jest kredyt, dług na dzień 31 grudnia: 571 tys. 420 zł, jedna 
pożyczka, saldo: 24 tys. 85 zł 20 gr oraz obligacje: 13 mln 823 tys. Podsumowując. Dane 
przedstawione w sprawozdaniu z wykonania budżetu są zgodne z danymi wykazanymi w 
sprawozdaniach budżetowych oraz w sprawozdaniach z operacji finansowych. Środki 
pozostałe na rachunku budżetu na dzień 31 grudnia na podstawie sprawozdania Rb-ST to kwota 
19 mln 661 tys. 235 zł 55 gr. Na podstawie bilansu z wykonania budżetu oraz sprawozdania 
Rb-NDS za pierwszy kwartał 2024 można zauważyć, że kwota 14 mln 348 tys. 661 zł 45 gr to 
kwota wolnych środków, a 4 mln 280 tys. 300 zł 82 gr to nadwyżka z lat ubiegłych. Jeśli chodzi 
o realizację Wieloletniej Prognozy Finansowej, to realizacja zadań ujętych w tym programie 
została szczegółowo przedstawiona w tabeli nr 14 w części tabelarycznej sprawozdania. 
Realizacja zadań przebiega prawidłowo. Na koniec roku budżetowego zachowano podstawowe 
reguły ustawy o finansach publicznych, wykonane dochody bieżące były wyższe od 
wykonanych wydatków bieżących, co świadczyło o zachowaniu reguły określonej w art. 242 
ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Zachowana została relacja z art. 243 wyżej wymienionej 
ustawy, ograniczająca wysokość zadłużenia. Nie wystąpiły zobowiązania wymagalne. Jeśli 
chodzi o informację o stanie mienia, to zawiera ona nasz majątek, majątek gminy rozpisany w 
sposób analityczny grupami. Należy dodać, że sprawozdanie to podlegało opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. Skład orzekający wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez 
Burmistrza Złocieńca sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2023 r. wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego oraz wydał pozytywną opinię o wniosku komisji rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium. Chyba już wszystko. Dziękuję. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do sprawozdania z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023; 
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Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Pani Marta płynnie przeszła z punktu 7 podpunkt 2 do podpunktu 3, podpunktu 4, podpunktu 
5. Czyli opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, Zespół Zamiejscowy w 
Koszalinie do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 2023. Opinia jest 
pozytywna. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
5) wniosek komisji rewizyjnej RM w Złocieńcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 2023 rok; 
 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Wniosek komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu w sprawie udzielenia burmistrzowi 
Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Złocieniec na 2023 r. Tutaj 
oczywiście też opinia jest pozytywna i komisja zwróciła się do Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Złocieńca absolutorium z wykonania budżetu Gminy 
Złocieniec za 2023 r. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
6) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do wniosku komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy 
za 2023 rok; 

 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Skład orzekający pozytywnie zaopiniował wniosek komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Złocieńcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2023 r. 
 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 
7) dyskusja; 

 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Otwieram dyskusję. Czy państwo radni macie jakieś pytania? Nie widzę, Dziękuję. 
W takim razie przechodzimy do punktu 7 podpunkt 8. 
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Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 

8) podjęcie uchwał: 
a) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Złocieniec za rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
Złocieniec za rok 2023 – druk nr 31; 

 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 1 głos “wstrzymujący się”) – podjęła Uchwałę Nr III/28/2024 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2023 wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Edwarda Herbuta, który 
wstrzymał się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Jan Macul) - lista głosowania 
imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2023 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2023: 

8) podjęcie uchwał: 
b) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 

2023 - druk nr 32. 
 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym  (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 1 głos “wstrzymujący się”) – podjęła Uchwałę Nr III/29/2024 w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2023. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Edwarda Herbuta, który 
wstrzymał się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Jan Macul) - lista głosowania 
imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach (10) minut. Po przerwie Przewodnicząca 
wznowiła obrady. Stwierdziła, że na Sali znajduje się 13 Radnych Rady Miejskiej, co stanowi 
87% składu. Wobec powyższego obrady będą prawomocne (na sali nie było Radnej Grażyny 
Kozak i Radnego Jana Macula). 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego 

gminy Złocieniec za rok 2023 – druk nr 33; 
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Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Omawiając niniejszą uchwałę, należy wspomnieć, że 
otrzymali państwo radni do załącznika uchwały objaśnienie do wartości przedstawionych w 
bilansie wraz z uzasadnieniem. Dlatego też, aby nie zarzucić państwa ponownie nadmiarem 
liczb, skrótowo, kilkoma zdaniami, postaram się nakreślić przedmiotową uchwałę, wskazując 
na pozycje bilansu mające największy wpływ zarówno na aktywa, jak i pasywa bilansu. Tak 
więc zgodnie z art. 63c ust. 4 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości roczne 
skonsolidowane sprawozdanie finansowe podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający 
jednostki dominującej. Jednostką dominującą jest Gmina Złocieniec. Konsolidacji podlegają 
sprawozdania finansowe jednostek organizacyjnych Gminy Złocieniec, instytucji kultury oraz 
spółek prawa handlowego, w tym bilans wykonania budżetu Gminy Złocieniec, bilanse 
jednostek budżetowych gminy, którymi są Urząd Miejski w Złocieńcu, Miejsko-Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Złocieńcu, Szkoła Podstawowa nr 1 w Złocieńcu, Szkoła 
Podstawowa nr 3 w Złocieńcu, Szkoła Podstawowa w Nowym Worowie, Przedszkole Miejskie 
Złocieńcu i żłobek w Złocieńcu. Bilans instytucji kultury, to jest Złocienieckiego Ośrodka 
Kultury w Złocieńcu, oraz bilanse spółek prawa handlowego ze stuprocentowym udziałem 
gminy, czyli Zakładu Ciepłownictwa Sp. z o.o. w Złocieńcu, Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Złocieńcu, oraz Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.w 
Złocieńcu, Bilans skonsolidowany po stronie aktywów i pasywów zamknął się kwotą 219 mln 
998 tys. 936 zł 96 gr. Na wysokość aktywów wpływ mają przede wszystkim następujące 
pozycje: rzeczowe aktywa trwałe w wysokości 171 mln 790 tys. 848 zł 47 gr – to są grunty, 
budynki, lokale, obiekty inżynierii lądowej, środki transportu – oraz środki trwałe w budowie, 
czyli inwestycje. Należności i roszczenia w wysokości 17 mln 646 tys. 640 zł 18 gr. Na pozycję 
tę składają się należne, a niewypłacone gminnym jednostkom organizacyjnym i gminnym 
spółkom kwoty z tytułu dostaw i usług, rozliczeń z budżetu państwa bądź dochodów; środki 
pieniężne w wysokości 24 mln 474 tys. 480 zł i 69 gr. Na wysokość pasywów wpływ mają 
przede wszystkim fundusz w wysokości 161 mln 993 tys. 53 zł 79 gr, który stanowi sumę 
funduszu jednostki i wyniku finansowego netto; zobowiązania długoterminowe w wysokości 
22 mln 453 tys. 711 zł 15 gr, które są zobowiązaniami z tytułu zaciągniętych wcześniej 
kredytów, pożyczek, emisji obligacji; zobowiązania krótkoterminowe i fundusze specjalne w 
wysokości 10 mln 459 tys. 233 zł i 1 gr, na które to składają się zobowiązania z tytułu dostaw 
usług, z tytułu wynagrodzeń wobec budżetu, z tytułu ubezpieczeń i innych świadczeń. 
Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/30/2024 w sprawie 
zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 
2023. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie powierzenia Zastępcy Burmistrza Złocieńca reprezentowania gminy 

Złocieniec w Zgromadzeniu Związku Celowego Związku Gmin R – XXI – druk nr 
34; 
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Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. gospodarki odpadami i ochrony środowiska): 
Szanowni Państwo, od kilkunastu lat gmina jest członkiem Celowego Związku Gmin R-XXI i 
gminy będące członkami Związku mają po dwóch przedstawicieli biorących udział w 
zgromadzeniu związku. Przedstawicielami takimi są burmistrzowie, wójtowie i osoby wybrane 
przez radę miejską. W naszym przypadku to jest burmistrz Złocieńca pani Małgorzata Głodek 
i pani Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska pani Ewelina 
Florczak. Zgodnie z obowiązującymi przepisami na wniosek pani Burmistrz rada może 
wyznaczyć zastępcę burmistrza do reprezentowania gminy w związku. I właśnie na zebraniu 
taki projekt został przygotowany. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/31/2024 w sprawie 
powierzenia Zastępcy Burmistrza Złocieńca reprezentowania gminy Złocieniec w 
Zgromadzeniu Związku Celowego Związku Gmin R – XXI. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu gminy Złocieniec – druk nr 35; 
 

 
Pani Aneta Kuszmar – Przewodnicząca komisji organizacyjnej: 
Szanowni Państwo, komisja organizacyjna zaproponowała, aby Radni byli powiadamiani o 
sesji i otrzymywali materiały najpóźniej na siedem dni przed terminem obrad sesji. Dotychczas 
było to 10 dni. Proponowana zmiana ma na celu zmniejszenie liczby zgłaszanych projektów 
uchwał do porządku obrad już podczas sesji, żebyśmy nie byli zaskakiwani tymi uchwałami, 
tylko mogli otrzymać w takim terminie, żebyśmy mogli się z nimi wcześniej zapoznać. Komisja 
zaproponowała również przywrócenie Trybuny Obywatelskiej, która umożliwi mieszkańcom 
zabieranie głosu. Zasady i tryb funkcjonowania trybuny rada określi w odrębnej uchwale. To 
będzie mogło stać się dopiero na kolejnej sesji, kiedy statut zostanie opublikowany w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego i będzie obowiązywał po 14 dniach. 
Kolejna, trzecia zmiana w statucie dotyczy uaktualnienia mapy określającej granice terytorialne 
gminy Złocieniec. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/32/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie Statutu gminy Złocieniec. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 36; 
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Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, czeka nas seria 11 uchwał dotyczących dzierżawy i najmu nieruchomości 
będących własnością gminy, dlatego pozwolę sobie zrobić jedno uzasadnienie prawne i na 
bieżąco zrobić uzasadnienia faktyczne dotyczące poszczególnych nieruchomości. Z ustawy o 
gospodarce nieruchomościami wynika, że w przypadku zawarcia umów użytkowania, najmu 
lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony niezbędne jest 
przeprowadzenie przetargu. Oczywiście ustawa dopuszcza możliwość zwolnienia z obowiązku 
przetargowego, dlatego niezbędne jest podjęcie uchwał przez Państwa Radnych, przez Radę 
Miejską w Złocieńcu. Pierwsza nieruchomość, która jest przedmiotem druku 36, jest to 
nieruchomość położona przy skrzyżowaniu ul. Podmiejskiej i 5 Marca. Jest to nieruchomość 
będąca własnością gminy, na której położone są trzy budynki stanowiące nakłady właścicieli 
tych budynków. I tutaj mamy sytuację taką, że właściciel tych nakładów chce, żeby przedłużyć 
tę umowę. Ta umowa była zawarta wcześniej na budynek mieszkalny, teraz jest zmiana funkcji 
tego budynku na budynek usługowy przeznaczony na prowadzenie działalności gospodarczej, 
w związku z tym chcielibyśmy zawrzeć umowę dzierżawy na tę nieruchomość. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/33/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu – druk nr 37; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dla odróżnienia od pozostałych uchwał: tutaj nie ma umowy dzierżawy, tylko umowy najmu, 
w związku z tym, że wynajmujemy pomieszczenia będące własnością gminy, położone w 
budynku przy ul. Wolności 6 dla właściciela gminnego lokalu mieszkalnego znajdującego się 
w tym budynku. Te pomieszczenia były już użytkowane przez dłuższy czas przez tego najemcę. 
Jest to przedłużenie obecnego, istniejącego już stosunku najmu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/34/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 38; 
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Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tym razem uchwała dotyczy nieruchomości przy zbiegu ul. Mickiewicza i Okrzei. Właściciel 
sąsiedniej nieruchomości chce przedłużyć umowę na czas nieoznaczony – nieruchomości, która 
była do tej pory wydzierżawiona również przez te osobę. Chcielibyśmy przedłużyć ten okres 
na kolejny czas. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/35/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 39; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tym razem przeniesiemy się na ul. Piłsudskiego i w okolicę spichlerza. Jest tam budynek – 
garaż blaszak, który jest istniejący. Była również zawarta umowa dzierżawy, czas upłynął, 
skończył się ten czas i osoba fizyczna wystąpiła z wnioskiem o przedłużenie tej umowy 
dzierżawy na kolejny czas, na czas nieoznaczony tym razem. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/36/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 40; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Teraz mamy ul. Cieszyńską w Złocieńcu, posiadamy tam budynek: garaż, który jest 
użytkowany przez mieszkańca sąsiedniego budynku. Ta umowa była już zawarta wcześniej. 
Czas, na który była zawarta, upłynął, dlatego ta osoba fizyczna, która była dzierżawcą, 
wystąpiła o przedłużenie tej umowy dzierżawy na czas nieoznaczony. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/37/2024 w sprawie 
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wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul, Barbara Pawłowska) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 41; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Nieruchomość przy ul. Elizy Orzeszkowej. Osoba będąca mieszkańcem nieruchomości 
sąsiedniej, przy Połczyńskiej, chciałaby wydzierżawić to na czas nieoznaczony. Jest to 
nieruchomości niezabudowana, będąca własnością gminy i przeznaczenie tego będzie na cele 
rolne. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/38/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 42; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tym razem mamy nieruchomość za cmentarzem, w okolicach wieży ciśnień przy ul. 
Żeromskiego. Część działki jest lub była dzierżawiona przez osobę fizyczną. Czas, na który 
była zawarta umowa, upłynął, w związku z tym dzierżawca wystąpił o przedłużenie tej umowy. 
Tym razem przedłużenie na czas nieoznaczony. Oczywiście mamy tutaj nieruchomość 
przeznaczoną na cele rolne. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/39/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 43; 
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Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Nieruchomość będąca przedmiotem tej uchwały położona jest w Cieszynie przy zbiegu drogi 
powiatowej i ścieżki rowerowej przy rezydencji Stary Dworzec. Dzierżawa jest z 
przeznaczeniem na cele rolne i na czas oznaczony do trzech lat. Nie na czas nieoznaczony z 
uwagi na to, że przewidujemy możliwość innego wykorzystania tego gruntu, dlatego jest to 
czas oznaczony do trzech lat. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/40/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 44; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wracamy na ul. Żeromskiego, nieruchomość za cmentarzem i w okolicach wieży ciśnień. 
Podobnie jak dwie uchwały do tyłu, mamy nieruchomość przeznaczoną na cele rolne. Ta była 
w użytkowaniu osoby fizycznej, termin upłynął, dlatego osoba ta zwrócił się o przedłużenie 
umowy na czas nieoznaczony. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/41/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 45; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tym razem jesteśmy na ul. Wierzbowej w Złocieńcu, osiedle Gronowska. Tu mamy sytuację 
następującą, że u zbiegu ul. Lipowej i Gronowskiej mamy nieruchomości przeznaczone pod 
budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych. Wystawiamy je sukcesywnie do sprzedaży 
w drodze przetargu i część właścicieli nieruchomości przy ul. Gronowskiej w związku z tym, 
że w zamierzchłych czasach korzystała z części tych skrawków, które zostały wydzielone do 
sprzedaży, chciałaby korzystać z tego nadal do czasu, kiedy nie podejmiemy decyzji o 
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przeznaczeniu do sprzedaży tych nieruchomości. Dlatego byśmy chcieli, żeby przedłużyć te 
umowy dzierżawy, zostały zawarte na cele rolne, ale na czas oznaczony, dopóki nie zostanie 
podjęta decyzja o sprzedaży, bo wtedy automatycznie umowa dzierżawy nie zostanie 
przedłużona. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/42/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 46; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ulica Podmiejska w Złocieńcu – mamy tam część nieruchomości wykorzystywanych na 
ogródki, powiedzmy. I dzierżawca dotychczasowy nieruchomości wystąpił do nas o 
przedłużenie poprzednio zawartej umowy dzierżawy. Jednak z uwagi na to, że przewidujemy, 
że ten teren może być w niedługim czasie wykorzystany w inny sposób, też przychylił się do 
tego, żeby przedłużyć ten czas dzierżawy, ale nie na czas oznaczony, tylko na czas do trzech 
lat. Oczywiście przeznaczenie tego gruntu na cele rolne. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/43/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 47; 

 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
I znowu wracamy na ul. Wierzbową na osiedlu Gronowska. I podobnie jak w poprzednim 
przypadku – właściciele nieruchomości przy ulicy Gronowskiej korzystający z tych 
nieruchomości, będących własnością gminy, przeznaczonych na sprzedaż pod zabudowę 
mieszkaniową jedną bądź inną na czas, dopóki nie zostanie sprzedany, wydzierżawił to i 
chciałby, żeby na kolejny okres przedłużyć tę umowę dzierżawy. I podobnie jak w poprzednim 
przypadku – mamy na czas nieoznaczony… nie teraz, tylko na czas oznaczony do trzech lat. 
Dziękuję. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/44/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
16) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 – druk nr 48A; 

 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Szanowni Państwo, Wysoka Rado, przedłożony Państwu na druku nr 48a projekt uchwały w 
sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Złocieniec na rok 2024 zakłada zwiększenie 
dochodów o kwotę 339 tys. 779 zł 35 gr oraz zmniejszenie wydatków o łączną kwotę 990 tys. 
320 zł 65 gr. Proponujemy państwu zmiany, które mają odbicie zarówno po stronie dochodów, 
jak i po stronie wydatków, co oznacza, że dochody mają znaczone przeznaczenie po stronie 
wydatków. Wprowadzenie po stronie wydatków środków w wysokości 28 tys. 337 zł 
stanowiących środki z Funduszu Pomocy przeznaczonych na dodatkowe zadania oświatowe 
związane z obywatelami Ukrainy przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków na ten cel, 
których dysponentem są szkoły i przedszkole. Wprowadzenie po stronie dochodów środków w 
wysokości 8 tys. 554 zł 19 gr stanowiących środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 z 
przeznaczeniem na dodatek gazowy, przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków na ten cel, 
których dysponentem jest Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Wprowadzenie po 
stronie dochodów środków w wysokości 2 tys. 400 zł stanowiących środki z Funduszu Pomocy 
przeznaczonych na świadczenia z pomocy społecznej w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy 
przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków o tę kwotę. Wprowadzenie po stronie dochodów 
środków w wysokości 4 tys. 600 zł stanowiących środki z Funduszu Pomocy przeznaczonych 
na świadczenia rodzinne w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy przy jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków na ten cel. Dysponentem jest Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej. Wprowadzenie na dochody otrzymanych z Ministerstwa Finansów środków 
stanowiących wpływy z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w 
obrocie hurtowym, tzw. udziałów gminy ze sprzedaży małpek, przy jednoczesnym zwiększeniu 
wydatków w dziale 851 na rozdziale 85154 na przeciwdziałanie alkoholizmowi. Wprowadzenie 
w dziale 900 rozdziale 90005 dochodów w kwocie 194 tys. 500 zł przy jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków na ten cel. Gmina podpisała umowę dofinansowania z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie w ramach programu 
priorytetowego pod nazwą Ciepłe Mieszkanie. Zadanie zaplanowano na dwa lata, stąd 
jednocześnie znajdzie się w Wieloletniej Prognozie Finansowej na ten rok, zgodnie z 
harmonogramem zaplanowaną wstępnie kwotę 194 tys. 500 zł, która to będzie przeznaczona 
na wypłacenie dotacji celowych na wymianę źródeł ciepła na paliwo stałe, przy czym celem 
głównym programu jest poprawa jakości powietrza oraz zmniejszenie emisji gazów 
cieplarnianych i poprawa efektywności energetycznej w lokalach znajdujących się w 
budynkach mieszkalnych wielorodzinnych. Proponujemy państwu zwiększenie tylko po stronie 
dochodów. Ostatnie trzy pozycje, jakie chcielibyśmy wprowadzić, a mianowicie w dziale 700 
w rozdziale 70005 § 0640 1 tys. 500 zł to są wpływy z kosztów upomnienia; § 0940 – 24 tys. 
to wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych, m.in. zwrot nadpłat za centralne ogrzewanie 
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nieruchomości niemieszkalnych oraz w dziale 900 rozdziale 995 § 0750 6 tys. zł – to są wpływy 
za najem sali widowiskowej. Proponujemy państwu zmiany w planie wydatków wyłącznie po 
stronie wydatków, to jest zwiększenie wydatków w celu realizacji zadań w klasyfikacji 
budżetowej 010010 09 4430 – 500 zł, to są składki do Spółki Wodnej Wąsawa; 700705 4270 – 
30 tys. na zakup usług remontowych budynków niemieszkalnych, 70070005 § 6060 – 22 tys., 
zakup działki nr 103/4, obręb 006 w Złocieńcu, przy czym na ten cel zmniejszamy wydatki w 
dziale 700 w rozdziale 70007 § 4300 o 16 tys. i w 710 71004 4300 – o 5 tys. Porządkujemy na 
wniosek sołectw planowane wydatki dotyczące funduszu sołeckiego, zmiany na paragrafach, 
zmniejszenia, zwiększenia wydatków w poszczególnych przedsięwzięciach celem realizacji 
założonych zadań. Prosimy Państwa o zwiększenie wydatków związanych z utrzymaniem dróg 
gminnych, w tym chodników. Zwiększenie wydatków w dziale 600 rozdziale 616 § 4210 4270 
i 430 w łącznej wysokości 170 tys. zł jest niezbędne do realizacji zadań własnych gminy, to 
jest do wykonania robót, remontów, zakupu materiałów związanych z utrzymaniem dróg 
gminnych. 26 tysięcy wiąże się z  realizacją dodatkowych zadań w zakresie promocji gminy, 
współorganizacji imprez oraz zamiarem zlecenia usługi przygotowania i wykonania 
metalowych statuetek sokoła dla celów promocyjnych gminy. Osiedle Budowo dokonuje 
przesunięć na wydatkach celem zabezpieczenia wkładu własnego w konkursie Granty 
Osiedlowe 2024 w wysokości 2 tys. 92 zł, stąd w rozdziale 63095 w § 6050 dokładamy 2 tys. 
92 zł, a w 900903 4300 jest minus 1 tys. zł i w 900995 421 – 1 tys. 92 zł. W dziale 754 rozdziale 
75412 dokonujemy zmniejszenia wydatków w paragrafie 421 o kwotę 1 tys. 559 zł przy 
jednoczesnym zwiększeniu wydatków w § 2360. OSP Warniłęg prosi o pomoc gminę – o 
ośrodki w formie dotacji celowej na zabezpieczenie wkładu własnego w projekcie złożonym 
na dofinansowanie zakupu mundurów. Stąd zmiany na paragrafach. Prosimy o zwiększenie 
wydatków o kwotę 5 tys. 100 zł w 754 75412 § 4270 na zakup usług remontowych, ponieważ 
wystąpiła konieczność naprawy instalacji elektrycznej w OSP Warniłęg. Widzą Państwo 
również zmiany na wydatkach pod hasłem Cyberbezpieczny samorząd w gminie Złocieniec; 
jest to projekt unijny, 100% dofinansowanie przez Unię Europejską i budżet państwa kosztów 
zwiększenia poziomu bezpieczeństwa informacji urzędu. Projekt ten ma na celu wzmocnienie 
odporności, a także zdolności do skutecznego zapobiegania i reagowania na incydenty w 
systemach IT. Projekt ten zakłada realizację zadania w latach 2024 i 2025, dlatego też znajdzie 
się w Wieloletniej Prognozie Finansowej. W związku z tym, że dofinansowanie będzie 
wypłacane na zasadzie refundacji wydatków, dokonujemy zmniejszenia wydatków w 750 
75023 § 421 o kwotę 340 tys. zł oraz jednocześnie dokonujemy zwiększeń o tę kwotę w dziale 
750 75095 w poszczególnych paragrafach z ostatnimi cyframi 7 i 9, aby móc realizować 
zadania. 300 tys. przeznaczone są na wydatki majątkowe, to jest na zakup serwerów, a 40 tys. 
– na wydatki bieżące w tegorocznym budżecie. Ogółem wartość dofinansowania w latach 2024-
2025 to 850 tys. Prosimy o wprowadzenie środków w dziale 900 rozdziale 995 § 6050 w kwocie 
50 tys. zł na nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą Zagospodarowanie deptaka zielenią i małą 
architekturą. Ostatnią pozycją do omówienia jest zmniejszenie wydatków w dziale 900 
rozdziale 90002 § 6059 kwotę 1 mln 502 tys. 700 zł. Gmina wycofuje się z realizacji zadania 
inwestycyjnego pod nazwą System indywidualnej segregacji odpadów, wzrost segregacji 
jakości odpadów w gminie Złocieniec – etap trzeci. Prosimy państwa radnych o przyjęcie 
uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie zgodnie z zaproponowanymi przez burmistrza 
zmianami. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/45/2024 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024. 
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Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
17) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2024 – 2032 – druk nr 49A; 
 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Przedłożony Państwu na druku nr 49a projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złocieniec na lata 2024-2032 jest konsekwencją 
zmian dokonanych w budżecie Gminy Złocieniec wcześniej przyjętą uchwałą w sprawie 
dokonania zmian w budżecie. Czytając objaśnienia do projektu niniejszej uchwały, należy 
zauważyć co najważniejsze: zwiększenie dochodów i wydatków – zarówno bieżących, jak i 
majątkowych; zmniejszenie wydatków – zarówno bieżących, jak i majątkowych, zmian wyniku 
budżetu oraz sposobu finansowania deficytu. Deficyt uległ zmniejszeniu o kwotę 1 mln 249 
tys. 100 zł. Zmiany w przychodach, zmiana w dochodach i wydatkach bieżących w okresie 
prognozy w roku 2025 oraz dochodach i wydatkach majątkowych w latach 2025-2026 w 
wyniku wprowadzenia nowych wieloletnich zadań inwestycyjnych. Zmiana Wieloletniej 
Prognozy Finansowej obejmuje również zmiany w załączniku nr 2. Do załącznika nr 2 dodano 
następujące przedsięwzięcia: Cyberbezpieczny samorząd w gminie Złocieniec – jest to zadanie 
bieżące, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne nakłady planowane na 
realizację zadania wynoszą 550 tys., w tym w 2024 r. – 40 tys. Limit zobowiązań dla zadania 
wynosi 550 tys. Kolejny jest Cyberbezpieczny samorząd w gminie Złocieniec – to ten sam 
projekt, tylko zadanie majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne 
nakłady planowane na realizację zadania wynoszą 300 tys., w tym w 2024 r. – 300 tys. Limit 
zobowiązań dla zadania wynosi 300 tys. zł. Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 
dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek 
niezaliczanych do sektora finansów publicznych. Program priorytetowy pod nazwą Ciepłe 
mieszkanie – zadanie majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne 
nakłady planowane na realizację zadania wynoszą 3 mln 694 tys. 500 zł, w tym w 2024 r. – 194 
tys. 500 zł. Limit zobowiązań dla zadania wynosi 3 mln 694 tys. 500 zł. Budowa sali 
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Nowym Worowie w gminie Złocieniec. Zadanie 
majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2026. Łączne nakłady planowane na 
realizację zadania wynoszą 2 mln 203 tys. 625 zł 61 gr, w tym w 2024 r. – zero. Limit 
zobowiązań dla zadania wynosi 622 mln 203 tys. 625 zł 61 gr. Gmina w ostatnich dniach 
miesiąca maja złożyła wniosek o dofinansowanie budowy sali gimnastycznej w ramach 
programu Ministerstwa Sportu i Turystyki – Rozwoju Lokalnej Infrastruktury Sportowej, 
edycja 2024, Sportowa Polska. Ujęcie zadania w WPF-ie jest konieczne, wynika z regulaminu 
konkursu. Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały 
zmiany horyzontu czasowego załącznika nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przyjęcie 
omawianej uchwały jest zasadne w odniesieniu do wcześniej przyjętej uchwały w sprawie 
dokonania zmian w budżecie. Dziękuję. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/46/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2024 – 2032. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
18) w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody 

dotyczących pomników przyrody w Złocieńcu – druk nr 50; 
 

 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. gospodarki odpadami i ochrony środowiska): 
Szanowni Państwo, na terenie parku Żubra w Złocieńcu rośnie wiele cennych wiekowych 
drzew, a wśród nich są pomniki przyrody, w tym aleja Grabowa i kilkanaście innych drzew 
wymagających przeprowadzenia prac konserwacyjnych – i to pilnych, gdyż warunki 
atmosferyczne… przyczyniły się one do tego, że te prace są niezbędne. Pani Burmistrz planuje 
przeprowadzenie takich prac, jednak, aby te działania podjąć, niezbędna jest państwa zgoda, 
czyli Rady Miejskiej w Złocieńcu, i stosowne projekty, które są właśnie państwu 
przedstawiane. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/47/2024 w sprawie 
uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody dotyczących pomników 
przyrody w Złocieńcu. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
19) zmieniającą uchwałę w sprawie statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złocieńcu – druk nr 51; 
 
 
 
Pani Ewelina Drabik (Podinspektor ds. społecznych): 
Zmiana statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej polega na tym, że w struktury 
organizacyjne ośrodka zostaje wpisana placówka wsparcia dziennego mieszcząca się w 
Bobrowie. Jednocześnie kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej będzie 
kierownikiem tejże placówki wsparcia. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/48/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu. 
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Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
20) zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania 

i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę Złocieniec 
publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 
oraz punktach przedszkolnych w czasie przekraczającym ten wymiar – druk nr 52. 

 
 
Pani Ewelina Drabik (Podinspektor ds. społecznych): 
Uchwała dotyczy stawki opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Maksymalna 
stawka opłaty wynika z obwieszczenia Ministra Edukacji. Dotychczasowa stawka wynosi 1 zł 
30 gr za godzinę ponadliczbową dostępną w przedszkolu. Maksymalna stawka to 1 zł 44 gr i 
proponowana przez Panią Burmistrz to 1 zł 40 gr za godzinę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – podjęła Uchwałę Nr III/49/2024 zmieniającą 
uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia 
wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 
wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 
kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę Złocieniec publicznych przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz punktach przedszkolnych w czasie 
przekraczającym ten wymiar. 
Przewodnicząca Rady, podsumowując głosowanie stwierdziła, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Grażyna 
Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 9: Komunikaty i oświadczenia. 
 
 
Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu): 
Witam Państwa. Chciałem Państwu przedstawić pokrótce, jak wygląda taryfa na wodę i ścieki; 
jak się ją tworzy, jakie koszty wpływają na poszczególne elementy itd. Koszty wszystkie, które 
wpływają na wysokość niezbędnych środków, które należy przewidzieć,  które wpływają na 
cenę wody. Koszty bezpośrednie mamy 2 mln 382 tys., koszty pośrednie: 1 mln 20 tys., odsetki 
na kwotę 4 tys. 498 zł i marża 57 tys. Teraz jeden słupek można podzielić na poszczególne 
elementy, które wpływają na te koszty. Największym tutaj składnikiem jest amortyzacja: 650 
tys. Wynagrodzenia: 571 tys., energia: 456 tys., podatki i opłaty: 423 tys., materiały: 208 tys., 
usługi 69 tys. i pozostałe koszty: 2 tys. zł Wartość niezbędnych przychodów w działalności 
wodociągowej wychodzi łącznie 3 mln 461 tys. 519 zł. Tutaj żeby ustalić cenę wody, bo osobno 
ustalamy cenę wody i ścieków, trzeba to podzielić przez ilość dostarczanej wody ciągu roku. 
W ciągu roku 2023 dostarczyliśmy do państwa 660 tys. m sześc. wody. No i wychodzi wtedy 
ta cena. Jest to oczywiście bardzo skrótowo. Więc tak to wygląda, Jeżeli chodzi o cenę wody. 
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Teraz można to przedstawić w ujęciu procentowym, czyli największym kosztem są koszty 
bezpośrednie: 68%, koszty pośrednie: 29,5%. Odsetki: to znikome, jedna setna procenta. I 
marża: 1,67%. Można dalej? Żeby to było bardziej widoczne, koszty bezpośrednie dzielą się na 
amortyzację: 27,3%, wynagrodzenia: 24%, energia elektryczna: 19%, podatki: 17%, materiały: 
8,7%. Mamy ustaloną już cenę wody. Taka sama zasada dotyczy, jeżeli chodzi o ustalenie cen 
ścieków. Tutaj koszty bezpośrednie: 4 mln 498 tys., koszty pośrednie: 4 mln 459 tys., odsetki: 
425 tys, i marża 37 tys. Największym składnikiem jest amortyzacja: 1 mln 546 tys, 
wynagrodzenia: 975 tys., opłaty i podatki: 853 tys., energia: 628 tys., materiałów: 276 tys., 
usługi: 216 tys. Czyli wartość przychodów działalności kanalizacyjnej wynosi łącznie 6 mln 
415 tys. 636 zł. To z kolei dzielimy na ilość m sześc., które oczyszczalnia oczyszcza i wychodzi 
ze ścieków – w takim dużym uproszczeniu. To może przedstawmy koszty kanalizacji w ujęciu 
procentowym. Koszty bezpośrednie: 70%, pośrednie: 22%, odsetki: 6,63%, marża: 0,5%. Na 
wykresie kołowym… Amortyzacja: 34%, wynagrodzenia: 21%, podatki i opłaty: 18%, energia: 
13%, materiały: 6,15%, usługi: 4,8% i pozostałe koszty. Teraz chciałbym Państwu przedstawić, 
jak wygląda amortyzacja, jeżeli chodzi o porównanie od 2021 do 2024. Wskazuję te lata 
dlatego, że taryfa, która do dziś obowiązuje, obowiązywała od 2021 r. do sierpnia tego roku. 
No i dziś amortyzacja wzrosła o 33%. Wynagrodzenia w 2021 do 2024, chodzi tutaj o płacę 
minimalną, która bardzo wpływa na wynagrodzenia wszystkich pracowników. Płaca minimalna 
wzrosła o 54%, podatki w stosunku od 2021 do 2024 – pomimo tego, że poprzedni radni 
uchwalili, że mamy obniżenie podatku do 1,4, ale w związku z tym, że dużo doszło terenów po 
Ostrowicach, oczyszczalnia ścieków, więc i tak podatek wzrósł o 33%. Ceny energii w 
poszczególnych latach. W 2021: 271 zł za megawat na godzinę, w 2022: 450 zł za megawat na 
godzinę, 2023: 790 zł za megawat na godzinę i w tym roku 690 zł za megawat na godzinę. 
Czyli mamy wzrost między 2021 do 2024: 255%. Tutaj chciałbym przedstawić ceny ścieków i 
wody oraz abonament w takich podobnych miastach jak nasze w naszym powiecie. Generalnie 
musimy porównywać miasta o podobnej wielkości i naturalne, że np. w Warszawie cena wody 
jest dużo niższa, w Szczecinie też jest niższa, dlatego że globalnie to wszystko rozkłada się na 
większą liczbę osób. I wygląda to następujący sposób. Woda w Czaplinku: 6,29 Drawsko: 4,76 
[niezrozumiałe], a w Złocieńcu: 5,95. Ścieki – Czaplinek: 12,26, Drawsko: 11,20, w Złocieńcu: 
11,80. Abonament – w Czaplinku: 11,54, w Drawsku: 19,10, w Złocieńcu: 17,80. Tak wygląda 
porównanie. Jeżeli Państwo macie pytania, to chętnie odpowiem. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Chciałabym zapytać o te ceny, które podajemy dla Złocieńca: one są dzisiaj obowiązujące, czy 
to jest propozycja? 
 
Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu): 
Dla Wód Polskich. Oni procedują te taryfy. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Może ja tylko dodam króciutko, czego pan Prezes nie wspomniał. Tak wskaźnikowo cena wody 
i cena kanalizacji będzie wyższa. Żeby to było jasno i wyraźnie. Ta taryfa obowiązuje obecna 
do kiedy? 
 
Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu): 
Do 25 sierpnia. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Czyli od pierwszego września będzie nowa taryfa i będzie ona przewidywała wyższe stawki… 
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Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu): 
Woda wzroście o 15%, ścieki – 59%. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Wielokrotnie ten problem też usłyszeliśmy podczas spotkań z mieszkańcami na sołectwach. 
Informowaliśmy o tej nieuwolnionej od trzech lat taryfie. No i w związku z sytuacją nie tylko 
podkreślałam to już na spotkaniach Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Złocieńcu, ale 
problem jest całej Polski. 
 
Pan Wojciech Pawłowicz (Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu): 
Ta taryfa, która obowiązywała od 2021 r. do teraz to było to po prostu było niedoszacowane. 
Wystąpiliśmy do Wód Polskich z propozycją wyższych cen, ale oczywiście nie zostały 
zaakceptowane, bo była taka argumentacja, że cena musi być społecznie akceptowalna. No ale 
skończyło się to tym, że dla wodociągów przez te dwa ostatnie lata były straty i takie są 
konsekwencje tego. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Szanowna Pani Burmistrz, szanowni Radni. Mieszkańcy Złocieńca zgłaszają problem na ul. 
Śląska, Zielona, Lipowa. Chodzi o widoczność. Skręcając na Darskowo, czyli w Zieloną, 
bardzo słabo widać z ul. Lipowej. I tutaj jest prośba o przycięcie drzew, żywopłotów i lustro, 
bo naprawdę tam jest słabo widać. Tak że przekazuję tylko prośbę mieszkańców. 
 
Radny Roman Cyc: 
Ja dwa podziękowania. Pierwsze pani Marzeny Piłatowskiej, pracownika Urzędu Miejskiego 
w Złocieńcu, za cierpliwość do mnie. Pani Marzena ma dosyć moich telefonów. Jest to 
związane oczywiście z problemem koszenia trawy. Oczywiście to nie jest jej wina, ale dzisiaj 
w końcu pracownicy firm weszli na osiedle Gronowskie. Dziękuję bardzo. I drugie 
podziękowanie – dla Straży Miejskiej za rozwiązanie problemów na ul. Wyzwolenia z 
parkującymi pojazdami przy zakładzie LinQ Europe. Bardzo dziękuję pani Burmistrz za 
poruszenie straży miejskiej. Jest znacząca poprawa. Bardzo się cieszę, będziemy obserwować 
dalej. Dziękuję. 
 
Radny Waldemar Buca: 
Mnie, ostatnio nie było, to mam troszeczkę więcej zapytań. Sobie przygotowałem na kartce. 
Pierwsze to jest: proszę o uaktualnienie danych na planie Złocieńca oraz na mapie gminy 
Złocieniec. Mapy zawierają nieprawdziwe informacje dla turystów i kajakarzy, np. punkt 
noclegowy, hotelowy – to nie istnieje, informacja turystyczna Ośrodka Sportu i Rekreacji 
Czaplinecka 3 – też nie istnieje. Powyższe mapy świadczą o naszym podejściu do turystyki. 
Drugie. Podobna sytuacja dotyczy rozkładów jazdy autobusów PKS. Brak jest informacji o 
autobusach do Kołobrzegu jadących w soboty i niedziele w okresie wakacyjnym. Tutaj PKS 
się chwali, zamieszcza rozkłady jazdy, ale okazuje się, że jeżeli chodzi o rozkłady np. na ul. 
Okrzei, to nie ma tych autobusów, a nie wszyscy korzystają z Internetu. Dużo osób korzysta z 
rozkładu tradycyjnego. Następne. Proszę o informację dotyczącą koszenia trawy przy ul. 
Stolarska, Kasztanowa oraz targowisko miejskie. Kolejne. Proszę o skrócenie żywopłotu 
rosnącego przy parkingu przy ul. Bohaterów Warszawy, bo już wchodzi na samochody tam 
parkujące i ostatnie. Przy ul. Gliniastej na terenie zalewowych rzeki Drawy występuje duże 
skupisko barszczu Sosnowskiego. Na podstawie Wytyczne Generalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska gminy mają obowiązek monitorowania oraz zwalczania ognisk występowania 
barszczu Sosnowskiego na terenie Polski. Rozporządzenie nr 1143/2014 Parlamentu 
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Europejskiego z 22 października 2013 r. w sprawie działań zapobiegawczych i zaradczych w 
odniesieniu do wprowadzania i rozprzestrzeniania inwazyjnych gatunków obcych. Mam dwa 
pytania takie, poczekam na odpowiedzi pisemne. I mam takie wnioski do budżetu na ten rok. 
Mam nadzieję, że będą uwzględnione, bo nie są to duże wydatki. Na wniosek mieszkańców 
wnoszę o uwzględnienie wyraźnej możliwości zmian w budżecie Gminy Złocieniec w roku 
bieżącym. Mieszkańcy ul. Podmiejskiej 10, 12 i 14 proszą o postawienie trzech ławek na 
skarpie przy ul. Podmiejskiej. Sami mieszkańcy koszą trawę, sadzą kwiaty oraz krzewy 
ozdobne, tworząc w ten sposób namiastkę oazy wypoczynku. Brakuje jedynie ławek i koszy na 
śmieci. Mieszkanka ul. Cegielnianej 5 prosi o postawienie trzech lamp oświetleniowych. 
Oświetlenie kończy się na posesji nr 10. Pomiędzy posesją nr 10 a posesją nr 3 przy ul. 
Cegielnianej nie ma oświetlenia. Bardzo często na tym odcinku ulicy można spotkać dziki, 
ponieważ rosną w tym miejscu dzikie krzaki, które są ostoją dla zwierząt. W okresie jesienno-
zimowym jest ciemno, dodatkowo nawierzchnia ulicy jest gruntowa. Bardzo często tworzą się 
rozlewiska wody deszczowej. Właścicielka posesji nr 5 zgłaszała swój problem do burmistrza 
w poprzedniej kadencji – bez odpowiedzi. Mieszkańcy ul. Wąskiej proszą o postawienie 
pojemników do segregacji odpadów. Obecnie stoi przy ul. Wąskiej pojemnik na odpady 
zmieszane. Brakuje pojemników na plastik i szkło. Dziękuję. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, że tutaj się podzielimy odpowiedziami, ale byśmy kilka rzeczy już chcieli teraz 
przekazać Państwu. Koszenie trawników… 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Może tak za kolejnością: ul. Zielona, Lipowa oraz Śląska. Wiemy, to drogi są powiatowe. 
Ludzie nasi, mieszkańcy nasi. Zobaczymy, co jest nasze – wykonamy, a to, co nie nasze, tylko 
powiatu – przekażemy do Zarządu Dróg Powiatowych. Jeśli mapa jest nieaktualna, na pewno 
się tym zajmiemy. Będziemy ją aktualizować, dziękuję za zwrócenie uwagi. Oznacza to 
oczywiście wykonanie nowej tablicy, bo aktualizacja tego będzie zapewne dosyć trudna. 
Rozkład jazdy – zwrócimy się do PKS-u o aktualizację i wprowadzenie, tak żeby nie 
wprowadzało to w błąd i szeroko informowało o tym, jakie są kursy. Na ulicy mieliśmy 
koszenie, żywopłoty, trawniki. Są to trzy słowa, które nie tylko mnie, ale i zapewne panią 
Burmistrz prześladowały przez cały czerwiec. Jest olbrzymi problem. Umowa zawarta za późno 
wykonanie – za późno. W tym momencie wykonawca robi to przy udziale pracowników 
naszego urzędu. Wszystko, co może, żeby jak najszybciej skosić tę pierwszą trawę. Jakość tego 
– na pewno Państwo zdają sobie sprawę, że pozostawia dużo do życzenia. W Złocieńcu już to 
pierwsze koszenie niemalże dobiega do końca. Pamiętajmy o tym, że mamy jeszcze też obszar 
wiejski, na którym też mamy tam koszenie. Niewątpliwie przy koszeniu kolejnym, drugim 
popracujemy nad jakością, żeby trawniki zaczęły przypominać trawniki, a żywopłoty – żeby 
przypominały żywopłoty. Jest to olbrzymi problem i wyzwanie na te wakacje, ale 
systematycznie, miejsce po miejscu jest to koszone, obcinane i niedługo będzie to wyglądało w 
sposób zupełnie przyzwoity. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
A jeśli chodzi o Podmiejską, to już zgłaszałam prezesowi ZGM-u to dostawienie ławek i nie 
tylko. Tak że prezes jest poinformowany. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Barszcz Sosnowskiego – rzeczywiście zwracaliśmy się o pomoc finansową do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Przedstawiliśmy kalkulację, ofertę 
złożoną przez Zakład Gospodarki Mieszkaniowej. Jak wiemy, jest to instytucja finansująca 
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różne działania i zadania z zakresu, jak sama nazwa wskazuje, ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej. Usuwanie barszczu Sosnowskiego jest elementem tego środowiska, niemniej jednak 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska odpowiedział nam, że niestety ta kalkulacja jest za 
wysoko. Kalkulacja wolnorynkowa, złożyliśmy tutaj w nawiązaniu do tej odmowy swego 
rodzaju odwołanie, chociaż tak nie zostało to nazwane. Czekamy na odpowiedź i zdajemy sobie 
sprawę, że barszcz Sosnowskiego i problem – czy w różnych miejscowościach wiejskich, jak i 
w mieście – jest tego sporo. Jest tego dużo. Metody walki z tą rośliną też są dosyć trudne, 
niemniej będziemy się starać. Nie dość, że z obszarów gminnych będących własnością Gminy 
Złocieniec usuwać to, jednak też będziemy koordynować zadania, które spoczywają na 
właścicielach nieruchomości prywatnej, żeby ich zmobilizować i przybliżyć możliwość 
uzyskiwania finansowania wewnętrznego na usunięcie. Jeśli chodzi o oświetlenie, może 
podszedł ocean potrzeb, powiedziałbym nawet, podobnie jak drogi i chodniki. Jeżeli jest taka 
potrzeba, będziemy analizować możliwości budżetowe i jak na Cegielnianej rzeczywiście są 
nieruchomości, które są niedoświetlone, będziemy to próbować uzupełniać. Dziękuję. 
 
Radny Edward Herbut: 
Mam tu interpelacje i pisma do pani burmistrz. Jedna z pierwszych interpelacji – chodzi o pismo 
złożone za pośrednictwem radnego do pani burmistrz odnośnie chodnika w parku Żubra, który 
jest bardzo często używany przez mieszkańców ul. Targowej i dzieci, ale jest w fatalnym stanie. 
Interpelacja wygląda w ten sposób.  „W związku ze złożonym pismem z dnia 25.06.2024 r. 
przez mieszkańców ul. Targowej, dotyczącym koniecznej przebudowy chodnika 
przechodzącego przez park Żubra na odcinku od ul. Cieszyńskiej na wysokości ul. Parkowej o 
długości około 100 m do tablic edukacyjnych  Wnoszę o zabezpieczenie w 2024 r. środków 
finansowych na przebudowę tego chodnika. Nadmieniam, że 6.10.2016 r. składałem wniosek 
inwestycyjny wykonania tego chodnika, a w kwietniu 2017 r. otrzymałem pismo od Burmistrza 
o możliwości wykonania chodnika w 2018 r. Pismo w załączeniu. Niestety poprzedni Burmistrz 
zaniedbał tę sprawę i do chwili obecnej chodnik nie jest przebudowany, z roku na rok jest w 
coraz gorszym stanie. Na ten czas chodnik ten praktycznie nie spełnia żadnych wymogów ciągu 
pieszego, jest niebezpieczny w użytkowaniu przez pieszych, którzy przemieszczają się z tego 
rejonu tym chodnikiem do centrum miasta, jak również dzieci do szkoły. Ponadto teren przy 
tym chodniku i w jego okolicy w tym parku jest zaniedbany i wymaga wykonania pewnych 
prac, m.in. w dolnej części tego chodnika jest zabagnione zastoisko, szczególnie po opadach. 
Po drugiej stronie tego chodnika jest studzienka z kręgów i rów odpływowy, który wymaga 
udrożnienia. Jest zarośnięty i nie ma przepustowości wody. Park Żubra ma być i powinien być 
atrakcyjny dla mieszkańców Złocieńca i turystów. W związku z tym należy…”. Jest podjęta 
decyzja, ale tu jest napisane w piśmie. „Należy podjąć decyzję, wykonać rewitalizację tego 
parku”. To jest jedno i ponadto jeszcze w tej chwili w tym parku ta trawa, która jeszcze nie jest 
skoszona. Niestety, mieszkańcy, niedobrzy mieszkańcy – mogę tak nazwać – wyrzucają tam 
różne śmieci: z drzewa opiłki, jakieś tam odpady drzewne i inne tam liście itd. Korzystając z 
okazji, że nic nie widać, idą drogą i tam wyrzucają. To tam po prostu powstaje bałagan i wielkie 
śmietnisko w parku. I trzeba się tym zająć i to uporządkować. To jest jedno. Druga sprawa – 
wniosek dotyczy wykonania przejścia dla pieszych na ul. Staszica, też oczywiście mieszkańcy 
wystąpili z pismem takim. Tu jest podłączone.  „W związku ze złożonym pismem 25 czerwca 
przez mieszkańców ul. Staszica, dotyczącego wykonania przejścia dla pieszych przy budynku 
nr 13 (pismo w załączeniu). Przechodzę codziennie ul. Staszica i w większości widzę 
przejeżdżające z nadmierną szybkością pojazdy na tym odcinku, jak i przechodzących na drugą 
stronę ulicy, którzy kierują się do pobliskiego sklepu. O wypadek nietrudno. Proszę o podjęcie 
działań w tym temacie i skierowanie do zarządu dróg w Drawsku Pomorskim o konieczności 
wykonania przejścia dla pieszych w tym miejscu. Nadmieniam, że o problemie nadmiernego 
poruszania się pojazdów ul. Staszica i Śląską mówiłem urzędom od kilku lat. Wykonanie tego 
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przejścia będzie dawało sygnał dla kierowców o spowolnieniu jazdy na tym odcinku”. 
Dlaczego – tam się mówi, też zarząd dróg się kieruje tym, że za blisko jest przejście od 
przejścia. Ale jak ja kierowałem pisma do zarządu dróg przez urząd miasta, to w sprawie 
ograniczenia lub zwolnienia w jakiś sposób mówili, że to jest droga powiatowa i nie można 
tego zrobić. W związku z tym dodatkowe przejście dla pieszych będzie dawało sygnał dla 
kierowców, żeby nie gonili z taką szybkością, bo tam naprawdę 90% kierowców jeździ z bardzo 
nadmierną szybkością. Jest tam niebezpiecznie. Teraz następna sprawa. I też do pani Burmistrz 
oczywiście wniosek.  „Zwracam się do pani Burmistrz Złocieńca o ujęcie w przyszłym budżecie 
doposażenia na terenie rekreacyjnym przy ul. Śląskiej placu zabaw dla dzieci w stożek linowy, 
domek z zejściem drabinkowym i zjeżdżalnią, trampoliny oraz huśtawkę z siedziskiem 
kołowym”. Tak mieszkańcy przynajmniej sobie życzą.  „Doposażenie istniejącej siłowni w dwa 
lub trzy dodatkowe urządzenia siłowe oraz inne urządzenia sportowe, takie jak ustawienie słupa 
do gry w kosza, z którego bardzo chętnie korzysta młodzież i dzieci”. Jeszcze następna sprawa, 
ostatnia. Wniosek też dotyczy terenów przy ul. Śląskiej. „Zwracam się do pani burmistrz o 
ujęcie w najbliższym planie budżetowym dofinansowania na uporządkowanie terenu przy ul. 
Śląskiej dotyczącej rekultywacji terenu po szkodach wyrządzonych przez dziki. Teren jest cały 
zryty i wygląda gorzej jak źle przeorane pole”. No tak po prostu po chłopsku, można 
powiedzieć. „Nadmieniam, że na terenie tym odbywają się różne imprezy, tak jak w połowie 
czerwca tego roku wynajęty teren odpłatnie przez firmę do imprez na trzydniową zabawę z 
atrakcjami dla dzieci. Na tym terenie jest boisko do siatki, które bezzwłocznie wymaga 
dowiezienia materiału z kruszywem, ok. pół metra sześc. do wyrównania płyty tego boiska. 
Grający w piłkę siatkową zrobili we własnym zakresie, co mogli, gdyż korzystają sportowo z 
tego boiska. Jednak boisko należy koniecznie wyrównać. Wymagają odnowienia malowania 
ławki”. I wiaty, bo od samego początku jeszcze one nie były odnawiane. „Należy również 
bezzwłocznie doprowadzić do porządku drzewa i krzewy”… O których tu koleżanka już 
wspominała.  „Przycięcie zwisających gałęzi przy chodniku, jak i na pozostałym terenie, 
również od jeziora, oraz krzaki, które nadmiernie się rozrosły, jak również przyciąć zbędne, 
rozrośnięte trawy na skarpach i obrzeżach jeziora, ponieważ dają zły obraz dla tego terenu, 
gdzie również z tego powodu wrzucane są w miejsca różnego rodzaju śmieci o różnych 
gabarytach”. Też właśnie ludzie wykorzystują taki teren.  „Prawdopodobnie związane jest to z 
dodatkiem płatności za niektóre odpady niekomunalne w ZUK-u. Dlatego to również dzieje się 
w lasach i innych niekontrolowanych terenach. Należy zastanowić się nad wysokością opłat”. 
Bo w ZUK-u właśnie pobierają opłaty za takie nietypowe materiały jak farby, jak Eternity itd. 
I ludzie nie chcą płacić, bo wydaje się, że dużo to kosztuje i wywożą. Dlatego po lasach 
wyrzucają, tam gdzie trawa duża, gdzie nie widać, wydaje im się, że nie widać – i to tak wygląda 
właśnie ta sprawa. To tyle z tych spraw. A teraz chciałbym, żeby tutaj pan informatyk puścił 
film. Filmik taki właśnie ze Śląskiej, jak to wygląda ta nasza Śląska. No właśnie widzimy jak 
przygotowują sami mieszkańcy to boisko. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Może w tzw. międzyczasie na kilka kwestii zwrócimy uwagę. Ja bym przede wszystkim 
podkreśliła to, że dla nas, dla rozwoju i poczucia bezpieczeństwa, o czym mówił tutaj pan 
Roman Cyc, są przede wszystkim patrole straży miejskiej. Stąd się pojawił podczas komisji 
dotyczącej bezpieczeństwa wniosek, żeby zwiększyć o jeden etat chociażby strażników, żeby 
można było dopilnowywać. Musimy mieć sprawny monitoring wszędzie, gdzie tylko można. 
Szanowni Państwo, doskonale widzicie i obserwujecie, co się dzieje. Serce krwawi, jak dzisiaj 
obserwowałam jeszcze trzy tygodnie. Tam, gdzie koło spichlerza przez stowarzyszenie został 
plac zabaw przygotowany. I dzisiaj miałam okazję obejrzeć zdjęcia, które mi pokazała pani 
Marzena Piłatowska, jak wygląda zniszczony, totalnie zniszczony plac, miejsce spotkań m.in. 
dla grup młodych, starszych. Żeby cokolwiek robić, to musimy mieć to pod kontrolą, ponieważ 
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nie mamy gwarancji, że zarobione pieniądze, wydatkowane za chwilę, tak jak na amfiteatrze – 
kolejny raz musimy wydatkować na materiały. Oczywiście nie mówimy, że nie będziemy tego 
robić systematycznie, ale… Terenu po dzikach nie będziemy w tej chwili rekultywować, 
dlatego że wchodzimy z projektem. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja może tak jeszcze nawiążę do Maleszewa i do zapytania pana radnego dotyczącego 
poprzedniej sesji – tego, co się tam dzieje. Zapowiadane było wykonanie robót, jednak 
porządkując… Gmina Złocieniec zawarła porozumienie z powiatem na wykonanie 
dokumentacji projektowej na wszystkie roboty budowlane i na wszystkie zadania dotyczące 
tego, co trzeba zrobić, żeby to Maleszewo w końcu było zagospodarowane i zrobione we 
właściwy sposób. Rozmawia się o tym od wielu, wielu, wielu lat. Niemniej dokumentu, który 
pokazuje, jak trzeba i co trzeba zrobić, niestety do dnia dzisiejszego nie posiadamy. Z tego 
porozumienia do końca czerwca, czyli już niedługo, mieliśmy mieć gotowe opracowanie. 
Wykonawca przedstawił nam koncepcję zagospodarowania i jest to przez nas analizowane. 
Mamy pewne uwagi i chcemy pewne rzeczy pouzupełniać jeszcze. Jednak chciałbym 
przypomnieć, że to porozumienie jest też… Podstawowym jego aspektem jest wykonanie 
dokumentacji, ale sygnalizujemy też, że w momencie, kiedy pojawią się pieniądze, pojawi się 
dotacja, dofinansowanie, wspólnie z powiatem będziemy robić pewne rzeczy, bo gmina jest 
zainteresowana retencją, a powiat jest zainteresowany uporządkowaniem gospodarki wodnej, 
wód opadowo-roztopowych z terenu dróg, tak żeby to było rozwiązane kompleksowo. O 
wykonawstwie jeszcze nie mówimy, choć zakładam, że przy tym rozmachu to będzie kilka 
milionów złotych. Tak że na razie rozmawiamy, żeby było jasne i żeby Państwo byli świadomi. 
W tym roku będziemy mieli, już niebawem, dokumentację techniczną, a to, kiedy przystąpimy 
do wykonania, to czas pokaże. Wracając do przejścia na ul. Staszica, prawdopodobnie na tym 
łuku, prawdopodobnie tam, gdzie jest pod górkę czy z górki. Wniosek oczywiście przekażemy 
do Zarządu Dróg Powiatowych, niemniej, mimo tego, że kierowcą jestem, to specjalistą do 
spraw bezpieczeństwa nie jestem. Zależy to od komisji, która zajmuje się ruchem drogowym, 
no i od samej decyzji władz powiatowych. Ale tak jak mówię, są pewne wątpliwości. Proszę 
pamiętać, że jeśli chodzi o park Żubra, w ogłoszeniu już była mowa i nie chciałbym wracać do 
tego tematu. Jednak pamiętajmy też, że uda się w tym roku wykonać ten odcinek między ul. 
Cieszyńską przy tym wschodnim wyjeździe od ul. Parkowej, wzdłuż całej alejki do samego 
mostu przy gospodarstwie, które jest tam prowadzone. Będzie tam nowa nawierzchnia, będzie 
tam ścieżka rowerowa, tak że jest to duży krok do przodu, żeby ten park Żubra w końcu zaczął 
przypominać park. Jeśli pan radny składał interpelację co do utrzymania tych chodników od 
tego półkola do ul. Parkowej – jest on w stanie fatalnym, zgadzam się. Rozmawialiśmy z 
Kierownikiem Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, będziemy na bieżąco usuwać to, 
co trzeba usunąć, jednak o kompleksowe wykonanie nowego chodnika w tym zakresie w tym 
roku będzie trudno. 
 
Radny Edward Herbut: 
Bardziej uważam, że pilniej byłoby zrobić ten chodnik aniżeli tam, o czym pan Zastępca 
wspomniał. Z drugiej strony parku Żubra, bo tam ludzie bez przerwy, cały czas chodzą. 
Tamtędy co pan mówi, to nie chodzą. Ja wiem, że jest potrzebna ta ścieżka rowerowa. Jak 
najbardziej jestem za tym, żeby to zrobić, ale ten chodnik wymaga naprawdę natychmiastowej 
naprawy, żeby ci ludzie mogli normalnie chodzić, bo niektórzy starsi to nie mogą…. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Natychmiastowo zostanie to tak zrobione, żeby zagrożenia tego nie było. Jednak przede 
wszystkim proszę pamiętać, że przygotowanie procesu inwestycyjnego nie trwa bardzo krótko, 
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tylko raczej jest to proces bardzo złożony. Decyzje zapadły wcześniej, środki w budżecie są 
przeznaczone. Przede wszystkim najważniejsze jest to, że nie z budżetu gminy, chociaż chyba 
partycypujemy w jakiś sposób… Ale przede wszystkim udało się zrobić w tym znaczeniu, że 
wykona to Województwo Zachodniopomorskie i samorząd województwa. Tak że cieszmy się 
z tego, że cokolwiek jest robione u nas i nie musimy wydawać na to własnych środków. 
 
Radny Edward Herbut: 
Proszę nie brać tego za złe, bo dzisiejsza władza wybrana nie odpowiada za ten stan chodnika, 
bo ja od wielu lat to zgłaszałem, ale jednak proszę wziąć to pod uwagę, że było zgłaszane to od 
wielu lat i trzeba to koniecznie zrobić. Proszę pokazać jednak te filmiki tutaj na Śląskiej jeszcze 
chwilę, bo to właśnie tak wygląda. Tak krótko może: tam właśnie wykonują takie 
przygotowawcze prace pod boisko do siatki, które od wielu lat w tamtym miejscu istnieje, ale 
te dziki tak zryły tam, że jest bardzo, bardzo niedobrze. I oni nie dają rady po prostu, proszą 
mnie, żeby zwrócić się do urzędu w tej sprawie, troszkę przywieźć tego piasku drobnego, 
grubszego, żeby jeszcze porównać to wszystko. Ale tam już grają. Proszę dalej. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę, Radny 
Roman Cyc. 
 
Radny Edward Herbut: 
Tutaj jest nasza siłownia. Proszę mi nie przerywać, Pani Przewodnicząca. 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Przepraszam, myślałam, że Pan już skończył. 
 
Radny Edward Herbut: 
Nie, nie, nie. Ja mówię, że proszę dalej. Tu jest siłownia nasza, która też wymaga doposażenia. 
Jeśli by można było oczywiście, bo to jest taka ... Grają w piłeczkę. Proszę dalej, tak żeby nie 
przedłużać. A tu dziewczynki nawet, panienki młode, po 15, 16 lat – sobie grają. I co? Są 
dziewczęta, które są z ul. Staszica tutaj z górnej części, bo pytałem ich: „Skąd jesteście, bo was 
nie znam”.  „Stąd”. „Ale skąd?”. „Ze Staszica, tam z góry”. Przychodzą, grają w piłkę. Tak że 
całe miasto jest zainteresowane tym terenem. Dalej proszę. Tak wyglądają wiaty. Oczywiście 
to wszystko jest do odnowienia, bo nie było konserwowane. I ławki. Tak, i proszę dalej. 
Następne proszę. Następny, powtarza się boisko. To już jest ta impreza, którą firma wynajęła 
właśnie na trzy dni. Uważają, że ten teren najbardziej nadaje się na tego typu imprezy. I 
faktycznie tak jest. Wiele lat do tyłu tu się odbywała bardzo duża impreza. I później to zaniechał 
poprzedni Burmistrz niestety, nie wiem, czy celowo, czy nie celowo, ale zaniedbali ten teren 
całkowicie. Proszę dalej. Jest impreza… może tam, gdzie rowerzyści są, ci przejezdni, proszę 
tutaj, o czym wspominałem już kiedyś swego czasu. Przyjeżdżają turyści rowerowi. Oni są z 
Białogardu prawdopodobnie i jak sobie przypominam w tamtym roku byli. Oni się właśnie 
zatrzymują tutaj, bo tu jest bardzo fajnie, można oddychać. Teren taki piękny, wspaniały, takie 
powietrze jest, ale i troszkę warto zainwestować w ten teren jeszcze. No i w zasadzie to tyle. 
Teren jest wybitnie korzystny na wszelkie imprezy, na wszystkie spotkania, tylko trzeba 
troszeczkę doinwestować. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Renata Kawa-Mazur: 
Chciałabym się zwrócić o poprawienie nawierzchni przy placu 650-lecia, przy zjeździe z drogi 
w kierunku ośrodka zdrowia. Zapadnięta jest tam studzienka i tak naprawdę grozi to kolizją. I 
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dodatkowo oczywiście chciałam zgłosić skoszenie traw, głównie na skrzyżowaniu, bo 
zagrażają bezpieczeństwu. Dziękuję. 
 
Radny Roman Cyc: 
Tylko jeszcze w kwestii koszenia traw tutaj do Pani Burmistrz. Czy jest możliwość w 
specyfikacji robienia na przyszłość przetargów określenie liczby pracowników, którzy mają to 
kosić? Ponieważ ta firma, która kosi nasze miejskie tereny, uważam, wypuszcza do pracy mało 
ludzi, bo to jest dwóch czy czterech pracowników, którzy tam pracują. Patrząc, jak to robi 
krajówka czy powiat, gdzie jak krajówkę koszą, to jest około 10, 12 osób i jest to płynne i 
szybkie. Natomiast ta praca wykonywana przez firmę, która kosi nasze miejskie tereny, niestety 
jest tak, że skończą kosić i zaraz muszą robić to dalej. Czy jest taka możliwość specyfikacji? 
Dziękuję. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Ja Państwu też wielokrotnie powtarzałam, że wszyscy w tej chwili wyciągamy wnioski, 
również ZGM, który liczył na to, że nasza spółka będzie kosiła trawę, i byśmy mieli to pod 
kontrolą. Więc na pewno nie ma takiej możliwości, żebyśmy tam określili liczb ę pracowników, 
bo nam jest przestrzeń potrzebna, no i oczywiście cena. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Pani Burmistrz, ja chciałbym tylko zasygnalizować pewną sprawę. Jak Pani zapewne wiadomo, 
za parkiem Żubra powstaje osiedle domków jednorodzinnych, a droga dojazdowa do tych 
domków kończy się przy lipie za alejką Grabową. Dalej – niestety po opadach śniegu czy 
intensywnego deszczu ci ludzie tam brną w błocie wręcz po kolana. Nie mówiąc o tym, że nie 
ma tam żadnego oświetlenia. Dziękuję. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
W tym miesiącu miałem okazję się spotkać z przedstawicielami osób, które tam już mieszkają 
czy które za chwilę będą mieszkać. Faktycznie zapisaliśmy pewne rzeczy, które są do 
wykonania: wyrównanie tej drogi, oświetlenie, jak również możliwość przejęcia tych dróg 
wewnętrznych, które odchodzą od ul. Ogród Pałacowy w lewo, jak idziemy pod górkę. 
Spotkaliśmy się, ustaliliśmy pewien zakres działań tych podstawowych, jak i tych daleko 
idących. Oczywiście zdajemy sobie z tego sprawę, że jak już mówiłem o tym oceanie potrzeb, 
to drogi i chodniki, jezdnie – jak wszędzie są bolączką. Niemniej tutaj z uwagi na bliskość 
parku Żubra i terenów atrakcyjnych przyrodniczo, jak i turystycznych… Czekamy jeszcze na 
jeden element, bo z tych, o ile dobrze pamiętam, 25 czy 15 nowych działek i nowych budynków 
mieszkalnych i jednorodzinnych – faktycznie poczekamy, jak znaczna część tych osób się 
wybuduje i będziemy może robić jakieś działania bardziej docelowe. A tymczasowo faktycznie 
spotkałem się z tymi mieszkańcami, ustaliliśmy pewien zakres działań, tak że zajmiemy się 
jeszcze wykonaniem tego zakresu. Dziękuję. 
 
Radny Paweł Rudy: 
To ja może tak trochę… Nie narzekając, tylko chciałem podziękować za reakcję w sprawie 
naprawy chodnika na ul. Mickiewicza na skrzyżowaniu ul. Mickiewicza i Okrzei, na drodze 
krajowej. Dziękuję za wykonanie. 
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Jeszcze uzupełniając sprawozdanie, nie powiedziałam, że miałam okazję i przyjemność spotkać 
się z komendantem Powiatowym Straży Pożarnej i jego zastępcą, a także z komendantem 
gminnym naszej Ochotniczej Straży Pożarnej. No i rozmawialiśmy na temat wkładu własnego 
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do pikapa, że wszystkie samorządy gminne, łącznie z wójtem Wierzchowa, będą partycypować 
w kosztach. OSP w cudzysłowie „zbiera kwotę” 130 tys. , tak że jakiś tam wkład własny, 
zadeklarowano, w wysokości 30 tys., ma się pojawić pismo od straży pożarnej. Miałam okazję 
i przyjemność wczoraj się spotkać z Panem Jarosławem Leszczełowskim i przygotowujemy się 
do wydania nowej, bogato ilustrowanej książki „Legendy z Grodem Sokoła”. Bardzo bliskie 
mojemu sercu jest przywrócenie tego dziedzictwa naszego regionalnego, tak że takie wydanie 
legend przewidujemy na pierwszą połowę października. Bardzo dziękuję pani radnej Wiolecie 
Bylinie. Miałam okazję uczestniczyć przez chwilę na festynie przygotowanym w Nowym 
Worowie i to, jak mieszkańcy Worowa – partycypujecie i zbieracie fundusze wspólnie ze 
szkołą, strażacy i mieszkańcy, i sołectwo. Naprawdę wyjątkowo piękna inicjatywa. Tak że 
miałam okazję obserwować, jestem pod wrażeniem. No i coś, na co z zastępcą jakoś nie 
możemy się pogodzić, to poprawianie tego, co zostało zrobione lub całkowicie… Jak to ładnie 
powiedzieć? Jak to cudownie ująć? Naprawiamy to, co powinno być zrobione od razu. I chodzi 
m.in. o cały chodnik od Piłsudskiego, od Stokrotki do deptaka. Szanowni Państwo, koszt 
wymiany tych płytek różnej maści, bo tam są… kształt jaki kto miał, niedostosowanie też tam 
wpustów było do tej deszczówki. Myślę, że tu konkretniej powie Pan Zastępca. Oszacowany 
koszt na poprawę [niezrozumiałe] tej części chodnika to ok. 86 tys. zł. 
 
Pan Jacek Szadzewicz (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja może tylko dodam, bo czasami przy wykonywaniu robót budowlanych jest tak, że 
naprawiając, psujemy coś innego. I tak trochę gonimy własny ogon. Zwróćcie Państwo uwagę, 
jak jezdnia na ul. Piłsudskiego od 11 Listopada do ul. Połczyńskiej została wykonana. Jest 
nowa, ładna, równa. Zostało zmienione obramowanie. Mamy krawężniki nowe i jeden problem 
w postaci jezdni został rozwiązany. Stworzyliśmy drugi problem w postaci tego, że chodnik, 
który jest od południowej strony jezdni, faktycznie trzeba coś z nim zrobić, bo raz, że kwestie 
estetyczne, ale kwestie techniczne mogą spowodować różne zawirowania przy opadach. Tak 
że jutro spotykamy się z wykonawcą tych robót i będziemy decydować o tym, negocjować, 
żeby tę cenę 86 tys. za wykonanie chodnika od Krętej do deptaka tylko po jednej stronie, tej 
południowej, móc wykonać, bo stworzy to pewne problemy. Czas inwestowania troszkę się 
skończył, bo mamy tam nie pamiętam, ile metrów bieżących, ale chciałbym państwu 
powiedzieć, metr kwadratowy chodnika, jego realizacja dzisiaj, to jest ok. 420 zł. Tak że jest to 
dosyć spory worek pieniędzy. Jutro zapadnie decyzja, czy faktycznie możemy wykonać ten 
chodnik, czy też nie, bo kwota jest trochę zwalająca z nóg. Niemniej przydałoby się mieć ten 
element w naszym mieście wyprostowany do końca. Czasami tak jest, że wykonując roboty 
budowlane, nie przewidzimy wszystkiego do samego końca. I teraz mamy też ponownie taki 
przypadek.  
 
Pani Małgorzata Głodek (Burmistrz Złocieńca): 
Albo wtedy to następuje, kiedy się tak bardzo śpieszymy i nie pomyślimy o wszystkim. Tak że  
wolelibyśmy następne inwestycje, za które będziemy odpowiadać, przynajmniej przemyśleć w 
każdym szczególe, żeby później takiego naprawiania nie było za tak horrendalne pieniądze, bo 
ceny usług, wiecie Państwo, jak idą w górę. Niesamowicie. Ja jeszcze bym chciała tak właśnie, 
jak wiceprzewodniczący powiedział, coś dobrego powiedzieć. Szanowni Państwo, są już 
wakacje i mamy tę taką… Państwo będziecie mieć też taką przerwę między sesjami. Chyba 
że… nie przewidujemy, nie? Pani Marta mówi: nie przewidujemy, że się coś wyjątkowo 
wydarzy, żebyśmy musieli zwoływać nadzwyczajną sesję. Ja Państwu na pewno życzę 
odpoczynku, dużo tej pozytywnej energii, którą się bierze nie tylko ze słońca, ale przede 
wszystkim ze wzajemnie dobrych relacji. Nawzajem. No i żeby tych sił było bardzo dużo 
później już po wakacjach. 
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Punkt 10: Zamknięcie sesji. 
 
 
Pani Aneta Kuszmar (Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Stwierdzam, iż porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję Państwu Radnym, Pani Burmistrz 
i Panu Burmistrzowi, wszystkim uczestnikom dzisiejszej sesji. Życzę Państwu udanego 
wypoczynku letniego. Zamykam III sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu. (godz. 17:12) 
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